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VIL HA GJORT DET SAMME OM IGJEN
- Jeg var heldig som kom inn i
Vegvesenet 1 en tid mad veldig vekst
bade 1 oppgaver og midler. De som
tok imot OSS var rause nar det gjaldt a
gi ros og utfordringer. Og de var villi-

ge til a deie sine erfaringer med ess.
Derfor fikk jeg tidlig mange og spen-
nende oppgaver.

Det er var tidligere vegsjef, Kaare
Flaate, som sier dette i et intervju
med Vegavisa. Tidligere i host kunne
forskningsdirektoren feire 40-ars jubi-
leum i etaten. Han bar med unntak av

vegsjef i More og Romsdal i perioden
1982-84 vaert tilknyttet Veg-
laboratoriet.

- Omieggingen til «Det nye
Vegvesenet" vil bety en stor omstil-
ling. Men oppgavene vil ikke bli sa
veldig forskjellige fra i dag. Hvis man
bare holder fast pa det man skal gjo-
re blir omstillingen mer fornuftig.
Behovet for spisskompetanse vil bli
enda sterkere. Vi ma fortsatt ha

mulighet til kontakt med fagmiljoene
rundt i verden for a dra nytte av hva
andre har kommet fram til. Vi er jo

bare et lite land, derfor er det viktig a
kunne dra l^rdom av andre, sier var

tidligere vegsjef.

Var tidligere vegsjef Kaare Flaate, sier han var
heldig som kom inn i Vegvesenet.

Selv har Kaare Flaate deltatt aktivt

for a knytte kontakter og sorge for at
det vi gjor biir kjent i utiandet. Blant
annet har han i flere ar vaert med i en

styringskomite for transportforskning i
regi av OECD.
- A bygge et nettverk rundt seg og

pleiet det har vaert et moysommelig
arbeid som har krevd mye av min tid
bade privat og pa jobb. Jeg burde sik-
kert vaert sa smart at jeg ikke hadde
brukt sa mye av min private tid i job-
ben. Men likevel har det vaert verd

det.

- Vegvesenet har kunnet vise til
en rekke interessante prosjekter for
utiandet som vi har utviklet her i

Norge. Dette gjelder billige vegdek-
ker, baereevnen pa vegnettet, fjelltun-
neler, tiltak mot frost i jord og a bygge
veg med leirfyllinger.
- Det hadde vaert more, for folk

har vsrt villige til a eksperimentere
for a finne fram til nye ting. Det er jo
det som gjor det sa spennende a
v^re her, sier Kaare Flaate.

L/ERLINGARISTATENS VEGVESEN

Statens vegvesen More og Romsdal
har i mange ar hatt laerlingar. Det er
forst og fremst anieggsavdelinga og
maskinavdelinga som tradisjonelt har
teke inn laerlingar. Men i ein periode
no har vi hatt reduserte anleggsloy-
vingar slik at nar vi i det heile teke har
hatt terlingar dei siste ara er det fordi
maskinavdelinga har teke sin torn.

I dei seinare ara har dei hatt laer

lingar bade pa lager, bilverkstaden og
platesveisverkstaden. Vi har og 2
maskinforarar fram til fagprove.
Heldigvis har arbeidssituasjonen for
aniegg etter kvart blitt noko betre, slik
at dei i 1994 har teke inn 3 laerlingar.

Det er ikkje til a kome fra at vi er
under eit press fra Vegdirektoratet
om a ta inn fleire l^rlingar, Veg
direktoratet er igjen pressa av KUF,
Dette har mellom anna a gjere med
Reform 94 der det offentlege garante-
rer at all ungdom som onskjer det
skal fa fagarbeidarstatus. Dersom
denne ambisiose malsetjinga skal
realiserast sa kan ikkje berre det pri

vate n^ringslivet ta
ansvar for a skaffe

l^rlingeplassar. Vi i
statleg sektor ma
6g ta var del av
denne oppgava.

Men denne

saka har 6g ei anna
viktig side: Skal eit
fag eksistere i fram-
tida ma det stadig
utdannast nye fag-
folk for a erstatte

dei som gar ut av

yrkeslivet.
Faktisk er situa-

sjonen no den at vi
pa enkelte omrade snart vil ha man
gel pa fagfolk. Pa grunn av den rela-
tivt lange lagkonjunkturperioden i an-
leggsbransjen har det Ikkje blitt aviagt
mange fagprover i bygg og anleggs-
faget. Difor er det mange som spar at
vi alt ved Gardermoenutbygginga vil
oppleve ein skrikande mangel pa fag
folk. Sa vl far alle hape at den positive

i

Lars Kjetii Moen er nytilsett lading. Han fortel
at han har funne seg godt til rette.

utviklinga vi no har pa laerlingefronten
berre vil halde fram. Skulle sa skje at
vi far eit opplegg for fagbrev i vedlike-
hald av veg er det verkeleg grunn til a
tru at vi kan auke kraftig talet pa laer
lingar hos OSS.

Johan Sudmann
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Pa velferdstur
utasunds
I stralende vaer gikk arets velferdstur utasunds. En he! dag I
ramsalt sj0, men blant snille barer og gode kollegaer I den romsdal-
ske skjaergarden fikk vegkontorfolket til raskt a kaste asfalt, Kresus
og «Det nye Vegvesenet» over bord for noen timer til sjos.

Turen startet en tidlig
onsdagsmorgen fra
Molde. Med mellom

60 og 70 forvent-
ningsfulle vegbyra-
krater ombord stevnet

«skuta» ut Romsdals-

fjorden denne kjem-
pefine augustdagen.
Og med museumsbe-
styrer Jarle Sanden
fra Romsdalsmuseet
som cicerone, og i til-
legg et traust og
lokalkjent mannskap,
matte rundturen til
kjente steder og oyer
som Bud, Bjornsund,
Lyngvaeret, Finnoy og
ikke minst til fiskeveeret
Ona ytterst pa Romsdals-
kysten bli vellykket.

Det var for ovrig forste
gangen vi under en
velferdstur bar satt sjobein

pa blankpolert dekk, fram-
for a lene oss tilbake 1
myke og velformede buss-
seter for bare a la riksveg,
fylkesveg og llketll Ikke sa
altfor godt vedllkeholdte
kommunale grusveger pas-

sere OSS I oyekroken.
I  det avfolkede, men

fortsatt godt bevarte fiske
veeret Bjornsund, fortalte
Jarle Sanden pa en leven-

de mate om llvet og den
fiektlske virksomheten som

preget de to oyene for bare
20-30 ar siden.

Pa tur ut mot Galle-

skjaerene - hvem kjenner
Ikke til «Roktas» traglske
forlls og den herolske red-
nlngsdaden og kampen for
medmenneskers llv oyfol-
ket pa Ona utforte for eft
par mannsaldre sIden -

sklnte sola fortsatt fra en

skyfrl himmel. Havet, som

kan vaere sa

ubarmhjertig og brutalt, la
der Istedet blankt og Inn-
bydende. Akkurat der og
da var det vanskellg a fore-

stllle seg de mange sklps-
forllsene og de mange sjo-

folkene og fiskerne som
bar satt llvet til ber ute I

skjaergarden.
Ona, ja. Flskev^ret var

t

CJ

Gunnar

Flemmen og Sigmund
Lonset satte pris pa turen og hav-
lufta.

silk flere av oss bad-

de forestllt oss ste-

det, etter I mange ar
a  ba student pro-
spektkortene og
tenkt at, «akk ja, nar
kommer jeg dlt». Og
sa var stedet silk

prospektkortene for-
teller. Fyret knelste til
veers og den lange,
smale murtrappa la
der, akkurat som pa
blldet. Det gjorde
ogsa de smale

betongbelagte vege-
ne og den vakre og
velboldte bebyggel-
sen.

Ona fyr? Utslkten inn
mot land og ut over storba-
vet I den andre retnlnga,
var nettopp silk vl badde

forestllt oss berllgbeten.
Pa FInnoya, som er en

del av oykommunen Sand-
0y pa fogderlgrensa mel
lom Romsdal og Sunn-
more, ble det tid til mat. Og
for de mest kaldblodlge, en
dukkerti

TImen pa FInnoya glkk
bare sa altfor fort. Av-

slutnlnga pa turen ble lagt
forbl Idylllske Lyngveeret,
for kursen ble satt mot

Molde, Storkala og fastlan-
det!

Irene Bols0

T. v.: Kjente ansikt nyter varmen i solveggen.

Midten: Hurtigbaten «Romsdalsfjord".

T.h.: Fyret kneiser til vxrs og den smale
murtrappa var akkurat silk som bildene

forteller.

Alle fata: Terje Haug



GANG- OG SYKKELVEGNETTET HEILT OVER TIL STATENS VEGVESEN;

Betre vedlikehald
Fra arsskiftet tek Statens

vegvesen over ansvaret for
vedlikehaldet av gang- og

sykkelvegar langs riksveg-
ane. For Statens vegvesen
More og Romsdal forer dette
til at vi utvldar herredomet

vart med 155 km gang- og
sykkeiveg.

Det er ikkje alt av utstyret vi har i dag som er like
godt egna til breyting av gang- og sykkelvegane.
Statens vegvesen Mere og Romsdal vil for sesong-
en 94/95 forlenge eksisterande avtalar. Etter denne
sesongen vil vi ta stilling til eventuelle Investerlnger
pa masklnslda.

re tryggleik og komfort!

Eit mal og ein lovnad som sa klart
kjem fra sentralt hald i samband med
at Statens vegvesen tek over alt vedli
kehaldet av gang- og sykkelvegar, er
at omsynet for del mjuke trafikantane
skal verte betre. Dette gjeld ikkje minst
med tanke pa tryggleik og komfort.

Til no har hovudregelen vore at
Vegvesenet har stM for planlegging
og bygging, medan kommunane har
hatt ansvaret for vedlikehaldet. I den

ne omgang er det, I tillegg til gang- og
sykkelvegane langs riksvegar, armar
fra busslommer eller under/overgang-
ar som er naudsynte for a kunne
kome inn pa og bruke gang- og syk
kelvegane vi tek over. Det gang- og
sykkelvegnettet som ikkje fell innan-
for desse kriteria, vil verte vurdert nar
Vegdirektoratet har sine endelege
haldepunkt klare.

Men kva for forpliktelsar tek
Statens vegvesen pa seg, og blir ved
likehaldet verkeleg betre? Krava til
vedlikehaldet gar tram av handbok I II
(Vedlikehaldsstandarden) og driftsav-

I

Omsynet for dei mime
kantane vil verte betre nl^
Statens vegvesen tektever
ansvaret for vedlikehaldet.

Trygglelken og komforten
skal verte betre.

dellnga ma syte for at desse blir folgt.
Driftsdirektor Kjell Levik i

Vegdirektoratet er ikkje i tvil. Han
lovar betre standard pa gang- og syk
kelvegnettet. Til bladet Samferdsel
understrekar han dette ved a seie:

"Trafikantane ma merke skllnad

nar Vegvesenet tek over. Da vert det
same myndighelt som har ansvaret for
bade kjorevegar og gang- og sykkel
vegar. Vart mal er at vedlikehaldet skal
vere like godt pa begge vegtypar».

Men la oss likevel berre ta med

fleire av Kjell LevIk sine ord om vin-
tervedlikehaldet:

"Dei som vil merke endrlngane
vinterstid, ma vere del som bruker

spark eller gar pa ski langs etter
gang- og sykkelvegane. Dei vil merke
at stroinga blir betre.»

Eit av dei mange sporsmala som i
skrivande stund ikkje er avklart, er om
utstyret vart er godt nok og kva
Vegvesenet skal utfore I eigenregi.

Det som synes a vere klart, er at
Statens vegvesen ikkje har alt utstyret

som er naudsynt for alt vedlikehald.
Pa landsbasis vil det vere trong for
mindre og lettare utstyr til broyting og
feiing enn det vi har i dag. Ei utreiing
som Vegdirektoratet har laga, konklu-
derer med at utstyret vi har i dag ikkje
alltid passer. Vegdirektoratet har ana-
lysert behovet for nye maskinar og
utstyr, men likevel utan a trekkje for
bastante slutnlngar. Det er opp til kvart
vegkontor om eIn vil og eventuelt i kor
stor grad eIn skal satse pa nytt utstyr.
Statens vegvesen More og Romsdal
vil forlenge eksisterande avtalar ut
sesongen 94/95 og selnare ta stilling
til Investering i nye maskiner.

Sjolv om Statens vegvesen tar
over vedlikehaldsansvaret, treng Ikkje
det a sele det same som at vare eig-
ne folk skal gjere vedlikehaldet. For i
dei tilfelle det er mest praktisk a for
lenge eksisterande avtalar for vinter-
vedlikehaldet for gang- og sykkel
vegane. Kommunen blir da kontraktor
eller dei far refusjon pr. km gang- og
sykkeiveg som vert vedllkehalde.

Blir vedlikehaldet betre nar Veg
vesenet tar over?

155 km veg
Statens vegvesen More og Romsdal tek
over ansvaret for vedlikehaldet av om lag
155 km gang- og sykkeiveg. Sa mange
fleire kilometer vil det ikkje verte pa oss i
inneverande planperiode. For inntil
utgangen av 1997 er det ikkje planlagt
bygd meir enn 21 km gang- og sykkeiveg i
More og Romsdal.

I heile landet er det ikkje meir enn rundt
2 500 km gang- og sykkeiveg langs riks-
vegnettet, Sjolv om Statens vegvesen
snart tek over ansvaret for vedlikehaldet,
er det ingen grunn til a tru at tempoet i
utbygginga av gang- og sykkelvegnettet vil
skyte fart. Og utbygginga vil halde fram der
behovet er storst. Arleg blir det i landet

bygd rundt 100 km ny gang- og sykkeiveg.
Dei forste 1 000 km la klar for meir enn 10

ar sidan.

i

32 900 kroner pr. km veg
Til vedlikehald av gang- og sykkelvegane i
More og Romsdal har vart fylke fatt ei loy-
ving pa 5,1 millionar kroner i 1995. Vidare

har vi i investeringsmidlar fatt 7 millionar
kroner. Desse midlane skal mellom anna

ga til heving av standarden pa gang- og
sykkelvegnettet i fylket.

Med dei vedlikehaldsmidlane vi har

fatt, vert det eit gjennomsnitt pa 32 900
kroner til vedlikehald pr. km veg. Dei
utreiingane som er gjort, syner at minimum

40% av denne summen ma setjast av til

dekkefornying. Altsa 13 200 kroner pr. km.
Det vert da i gjennomsnitt att om lag 19
700 kroner pr. km veg til vintervedlikehald,
reinhald, drenering og til domes kantslatt.

Sykling gjer godt!
Auk bygginga av gang- og sykkelvegar.
For sykling forer til betre helse, mindre sju-
kefraver og storre effektivltet. Dette vert

slatt fast i ein rapport som mellom anna
Vegdirektoratet star bak. I rapporten
"Sykling, helse og mllj0» blir det hevda at
det er store pengar a spare for samfunnet
dersom fleire kastar seg pa pedalane.
Hunsfoss fabrikker skal ha spart 400 000
kroner pa a stotte kjop av syklar til dei til-

sette I staden for a byggje nye parkerlngs-
plassar. Aret etter at syklane vart kjopte
sparte bedrifta to millionar kroner pa redu-
sert sjukefraver.

I  tillegg til a spare bensin, vert helsa

betre og sinnet lysare ifolgje den statlige
rapporten. Ein firedel av alle som koyrer

pa arbeid bur slik at dei kan sykle om dei
vil.



Syggaremedliy^
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- Den gamle riksveg-
strekninga var trafikk-
farleg. Det var ikkje ein
vinter utan at bilar koyr-

de utfor ^egen. No bar
vi fatt Bit rilykje rolegare
miljo rundt busetnade-

I'i ^e, eg Bit ̂ sidevegnett
m0d: kdin Iqkal trafikk.
Det er berre a sla fast at .

nyVBgen -gjer. deti5y^^i®
tryggare i ferdast utaiv"
dors for folk pd Svorta.

j

Det var teknisk sjef i Skodje kommu-
ne, Arne Valaker, som sa dette da
aniegget Svorta-Digernes pa riksveg
1/9 mellom Alesund og Sjeholt offisi-
elt vart taken i bruk. To ar med
anieggsarbeid, humpete vegar og
nedsett fartsgrense er over. Og
anieggsleiar Einar Drugli heldt kva
ban lova da aniegget starta opp
desember 1992. Han lova nemleg at,

«hausten 1994 skal vi vere ferdig og

at kostnadene ikkje skulle overstige
budsjettet".

Det er bygd 2,3 km ny veg til ein
kostnad pa 25 millionar kroner. Og
oppsynsmann Arne Leikanger sine
ord under anieggsavsiutninga skuiie
vei med ail tydeiegheit forteije kva
som iigg under og bak eit aniegg av
denne storieiken. Arne Leikanger sa
meiiom anna dette;

- Eg iurer om folk som koyrer
iangs eit aniegg eiier pa den nye
vegen er kiar over kva arbeid som er
iagt ned, bade under og ved sida av
vegen. Ingen ser mykje att av det
som er gjort. Eg kan forteije at grun-
nen under den nye parseiien bar vore
sveert varierande. Vi bar arbeidd med
jord, myr og stein og bar tidvis mdtte
byggje opp underiaget svsert iangt
ned gjennom grunnen. Vi bar skifta
5 000 kubikkmeter gamal veg, vi bar

iagt eit vann- og kioakkieidningsnett
pa 1 128 meter, vi bar iagt ned 2 000
meter drensror, det er iagt pa 7 800
tonn asfait og for Teieverket bar vi
iagt ned 2 309 meter Teie-kanal. Vi
bar bygd finuriege murar, gangvegar
og tiiknytningsvegar. Den som brukar
vegen vil mMe merke noko nytt, og
ikkje minst trur eg mange vii kose seg
over dei mange fine forstotningsmu-
rane i naturstein.

Anieggssjef Kjeii Loen sa seg glad
for det soiide arbeidet som er gjort pa

■  tgtP'i

aniegget og dei mange lovord som er
bausta. Han avsiutta med a beise fra

vegsjefen og ban kunne vidare over-
rekkje biomster til bade anieggsleiar
og oppsynsmann.

Anieggsleiar Einar Drugii, overingenier Eriing
Redven, oppsynsmann Arne Leikanger,
anieggssjef Kjeii Loen, avdeiingsingenior Kurt
Ledoen og teknisk sjef i Skodje kommune Arne
Vaiaker var aiie fornogde med nyvegen. (Foto:
Bygdebiadet)
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Fredag 30. September 1994 vil ga over i histo-
ria som ein av dei meir minnerike dagane for
dei som deltok da anlegget Lianes - Skorge
bru pa riksveg 1 utanfor 0rsta vart opna.
Dennie opninga viste pa sa mamge matar at
Statens vegvesen byggjer vegar for framtida
og for den komande generasjoneni. Det fine
arbeid som er gjort her er ait biitt iagt merke

til og vegen vil i mange, mange ar framover
vere til glede for brokarane og miljoet
omkring. At heile vegopninga var Iagt i hen-
dene pa den komande generasjonen, under-
streka og samarbeidet mellom vegbrukar og
vegbyggjar.

Bia om og les meir om vegopninga.



Arnold Hustad matte ut i ein huldre-svingom.

Huldra, jo det var Inger Use Lystad.

uldredans
Trollfar hadde ingen vanskar med a kutte snora. Han fekk god hjelp av
trollmor, minstemann og mange andre unge medhjelparar. Under del fine
trotlmaskene skjulte skuleelevane Trend Fetter Lystad, Torstein Seetre og
Ole Ragnar Lystad seg. (Alle foto: Per Tormod Nilsen)

to

og /rollopning
Forst smalt det i ura, sa bles spelemannen Dagfinn Nupen i
luren og fram fra Skorgeura kom bade troll og holder. Opninga
av eit nytt stykke riksveg like utanfor 0rsta blei elt minnerik
mote med gamie segn og eventyr, det blei eit mote med den
lokale kulturen og ikkje minst - opninga blei eit mote mellom
gamal og ny tid. Alt satt i scene av dyktige smaskulelevar fra
Lystad skule i 0rsta kommune.

For aldri tidlegare i Vegvesenet si histo-
rle - og den hevdar mange gar heilt
attende til Magnus Lagaboter si regjer-
ingstid - bar anieggsoppsynsmannen
matte ta ein svingom med den iyshara
og vene huldra, og aldri tidlegare har
vel heller nokon opplevd at ein trollfa-
milie har opna ny veg. Men det fekk alt-

sa alle som var til stades 30. September
vere med pa da Statens vegvesen, del
28 elevane ved Lystad barneskule og
liten og stor i Skorgeura Grendalag
inviterte til opningslag.

Nokre vegopningar har det vorte pa
ein del siste ara, men aldri tidlegare har
slikt engasjement og sta-pa-vilje blitt
lagt for ein dag som alle del involverte
gjorde for og under den minnerike
opninga.

Ramma omkring opninga var den
aller beste, og det var elevane ved sku-
len som i all hovudsak gjorde dagen til
det den vart. Aller forst kom nokre av
skuleelevane tilfeldigvis syklande saman

med ein av lensmannsbetjentane. Dei
lurte pa kva som sto pa. Svaret fekk del
da medelevane Bernt Hagen, Per
Kristian Saetre, Geir Hagen og Stian
Lystad heldt talen til dei mange fram-
motte og sa:

- Ver varsame pa gasspedalen og
tenk pa oss nar du koyrer forbi. Vi er
nemleg dei mjuke trafikantane.

Sa var det at det smalt! Ut fra den

sagnomsuste steinura kom altsa dei tre
trolla pa rekkje og rad. Baktusia huldra.
Trollfar bar den store oksa over skul-

dra. Men oksa, som trolla hadde goymt
j  ura i mange hundrear var sjolvsagt
ikkje skarp nok til a kutte kraftig tau. Sa
det gode kameratskapet med den gam
ie smeden blei vist til fulle. Sa for ban
tok med seg trollmor og trollungen til
kiippestaden, la familien turen bort til
smeden med asrendet sitt. Smeden var
1  fulit arbeid og essa var fyrt opp. Og

medan trolla venta pa oksa, var det at
huldra greip fatt i Arnold Hustad for ein
svingom til folketonar fra Dagfinn
Nupen.

Pa kiippestaden gjorde trolla job-
ben. Utan vanskar kappa trollfar den
tjukke hampen som ingenting - og
vegen vart opna - til stor jubel.

Og i god vegvesentradisjon fekk
sjolvsagt alle dei forste bilforarane kvar
sin gule nellik. Vegen er bygd for framti-
da, for den komande generasjonen, og
kva var da meir naturleg enn at det var
dei yngste som motte bilforarane med
ei hyggeleg blomsterhelsing.

Samankomsten heldt fram pa bede-
huset, og hit vart alle som var til stades
under trollopninga inviterte. Det vart
servert kaffe og kaker og fra scena
underheldt skuleborna med sang og
musikk.

- Jo da, seier oppsynsmann Arnold
Hustad, dette vart ein minnerik dag.
Det lokalmiljoet laga i stand, er noko
ein ikkje sa lett gloymer. Bade skulen
og grendalaget har vore sterkt enga-
sjerte i arrangemenet fra start til mal.
Men utan den innsatsen rektor og
Inger Lise Lystad har lagt ned i forebu-
ingane, trur eg ikkje vi hadde fatt opp
levd dette.

- Men det er vel du og dine karar
som har gjort jobben med vegen. Det
har vorte mykje skryt for dei loysingane
som er valde?

- Murane langs vegen har fatt
mange lovord. Steinen kjem ikkje fra
Skorgeura slik ein kanskje kan tru. Den
har vi henta fra eit massetak. Vi la stor

vekt pa a fa til ein mur som pa eit vis
vert assosiert med Skorgeura. Nar det
gjeld utforminga av stoyskjermane er
det gjort i naert samarbeid med lokalfol-
ket, fortel Arnold Hustad.

Opninga var alt
- Pyg^fZT

l^'^rleg enn at Z vaT^' ^ara-
brukarar som he/ste gard^
^esen-neiiikar. ^'"^rarane med gZ

°9 star var med pi"Pnmga

Anne

ungane. ^^Qkontoret,



Anleggsleiar Arnold Hustad byggeskikkprisen. Det var
maskinkoyrar Sivert Rudi som hadde gjort jobben.

- Dette er landskapspleie
som tener som eit foredome

for andre veganlegg. Ingen
kan koyre forbi utan a sja at
her har planleggjarar og
arbeidsfolk vist ekstra

omtanke og flid. Val av mate-
riale gjer at vegskraningane
fell naturleg Inn i terrenget,
og vegen er vesentleg vakra-
re enn for.

Dette sa mellom anna Arne Olav

Grimstad, leiar i 0rsta kulturstyre, da
han under samankomsten pa bede-
huset kunne overrekkje 0rsta kom-
mune sin Byggjeskikkpris 1994 til
Statens vegvesen Mere og Romsdal.
0g vegsjef Eivind Voliset som tok

imot prison, kvitterte mod a seie at
det a fa ein byggjeskikkpris er ein
noko uvant rolle for Statens vegve
sen.

Forslaget om a tiideie 0rsta kom-
mune sin byggjeskikkpris til Statens
vegvesen for det fine veganlegget ftar
vi late OSS fortelje kom ifra lokalt tiald.

Forslaget, som ble godt teke imot i
kulturstyret, slo straks ut de andre
aktuelle kandidatane.

Arne Ola Grimstad, som og opp-
fordra Statens vegvesen til a mark-
nadsfore aniegget i ulike samantieng-
ar, takka pa vegne av 0rsta kommu-
ne og brukarane for ein vakker veg.

Men allereie tidleg sist sommar
vart murane oppdaga. Saerleg var det
turistane som la merkje til dei fine
natursteinmurane. I eit lesarbrev i

More-Nytt star det mellom anna:
«l det vi vel hadde forlatt tettstedet

pa vei mot Festoy, fikk vi den helt sto
re ferieopplevelsen; den som ingen
hadde forberedt oss pa. Vi blei opp-
merksomme pa murene! 0g for noen
murer! Slike byggverk har vi ikke sett
pa vare reiser hittil. Vi matte ut og
stryke hendene over steinflatene. Er
byggematerialene tilhugget? - det sa
faktisk siik ut. Finnes det et «oppkom-
me» av vakre steinklosser i distriktet?

Vi antar at de moysommelig er sam
let sammen fra skrenter og urer, av
en eller flere som har sikkert eye for
hvordan de videre skal plasseres.

Men hvem er kunstneren? Hvem

er det som tenker ut disse finessene

og hvem er det som setter dem sam

men pa en slik glimrende mate?>>,
skriv mellom anna dette ekteparet i
sine «reiseskildringer».

Men na var det ikkje berre Statens
vegvesen som fikk skryt og vakker
omtale. Leiar i Skorgeura Grendalag,
Per Gunnar Engtroen, var ikkje ringa-
re enn at han kalla alle som hadde

arbeid pa vegen tram pa scena. Kvar
av dei fekk grendalagets pris som ein
helsing fra bygdefoiket med takk for
vel utfort arbeid og godf samarbeid.

Vakre ord!
Den lokale, men vidkjente musi-
karen, og det ein kan kalle kul-
turpersonlegdom, Dagfinn Nup-
en var ein av dei mange som
var med pa a gjere opningsda-
gen sa vellukka. Det er ikkje
kvar dag vi i Vegvesenet far sa
vakre ord som vi fekk fra

Dagfinn Nupen etter opninga.
Her er det han skriv:

«Takk for sist, for ein hyg-

gjeleg dag i samband med
vegopninga ved Skorgeura.

Sidan eg reiser omkring ein
del, far eg godt hove til a samle
inntrykk fra ymse miljo og tllskip-
ingar. «Trollopninga» hoyrer
med i «toppdivisjonen», og her-
med sender eg mine beste
karakterar til dykk i vegstellet

for ypparleg regi - og fantasi,
som dei kan dele med Lystad

skule og grendalaget.
Eg er elles overtydd om at

denne markeringa vert hugsa
svaert positivt, der dei frammot-

te fekk med seg verdiar for
ettertida - verdiar b§de fra

gamal og ny fid hand i hand!
Takk for innbydinga, for

oppgava eg fekk og eg seier
berre: Bats, og bruk den lokale

kulturen som er ein ressurs vi

notidsmenneske treng, og har
bruk for."

Dagfinn Nupen var med pi a gjere

dagen si minnerlk. Og for dette
kvitterte han med a sends oss el

helsing med vakre ord som takk for

arrangementet

MILLIONAR GA

KJEMPEFIN VEG
Bakgrunnen for at parsellen
Lianes-Skorge bru pa riksveg
1 vart bygd om, var mellom
anna at strekninga var smal,
den hadde mange avkoyrsler
og det var ikkje noko gang-
vegsamband her. Vegbreidda
var mellom 5,5 og 6,0 meter.

Arsdogntrafikken la pa 2 600,
med eit hogt innslag av tunge
koyretoy.

Totalkostnadene for pro-
sjektet er 22 millionar kroner.
Det er bygd totalt 1 970 meter
vegog 1 810 meter gang-og

sykkelveg. Vegbreidda er
auka til 7,5 meter.

Det er elles bygd om lag
3 000 kvadratmeter torrmurar

til ein kostnad av 550 kr pr.
kvadratmeter, og det er sett
opp 320 lopemeter stabbe-
steinar langs gang- og syk-
kelvegen og langs avkjorsle-
ne. Nokre meter stoyskjer-
mar har det og vorte bygd.
Naerare bestemt er det bygd
177 lopemeter stoyskjermar
som er 2 meter hoge. Det er
gjort for a fa til eit best mog-
leg bumiljo for del mest stoy-
utsette bustadene. 0vst pa

stoyskjermane er det montert

eit 0,5 meter

hogt plexiglass-
felt for a mjuke
opp inntrykket
av a vere inne-

sperra - og

samstundes for

S ta vare p& ei
effektiv etoy-
skjerming.
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Full llkestllling - en framtldsvisjon
Full llkestllling I Statens vegvesen er mullgens-

om det I hele tatt er et mal - mer en framtlds

visjon. jeg kan Ikke se at dette malet er uttrykt
I etatspollcyen var. I dag er Ingen kvlnner vegtjen-
estemenn I More eg Romsdal, eg med et mal om
at 1 av 10 nytllsette vegarbeldere skal vaere kvlnner
(10 %), oppfatter jeg Ikke at vl I dag har noe mal
om full llkestllling. VI har derlmot fatt mal om en
noe jamnere kjonnsfordellng. jeg tror at en omfat-
tende holdnlngsendring, som I neste omgang
forer til stor endring I rekruttering til skoleverket, er
en forutsetning for tllnaermet full llkestllling.

Det er adminlstrasjonssjef Knut Nauste som svarer
dette pa sporsmalet om hvor reallstlsk han tror
malet om full llkestllling er I Statens vegvesen.

Det er en kjennsgjerning at Statens vegvesen More
og Romsdal og etatene I landet ellers, har fa kvln
ner I ledende stilllnger, I rene vegtjenestemannsstll-
llnger, I arbeldslederstllllnger eller som saksbe-
handlere. Nar llkestllllngsdebatten gar, kastes det
fram mange pastander I begge retnlnger. Mellom
annet er det framsatt utsagn I egne rekker om at
Vegvesenet Ikke er en legltim debatant I samfunns-
debatten fordi vl er en mannsdomlnert organlsa-
sjon.

- Oppfatter du dette som en riktig pastand,...
eller?

I forblndelse med debatten om llkestllling, og I for-
blndelse med llkestllllngsarbeldet som na foregar I
etaten, bllr det sagt at 50 % av Vegvesenets bruke-
re er kvlnner. Det bllr ogsa pastMt at kvlnner har
noe andre priorlterlnger I vegsporsmal enn menn
har. VI vet at kvlnner er mer opptatt av traflkkslk-
kerhet, mlljo og vegvedllkehold enn hva menn er.
Teoretlsk kan vl vel tenke oss at bedre kvlnnerepre-
sentasjon I etaten var, vllle kunne gl annerledes pri
orlterlnger I vegsporsmal og derfor okt legltlmltet I
samfunnsdebatten.

- VIdere kan det vel ogsa gjores betraktnlnger om
at okt kvlnnerepresentasjon I seg selv vll fore til okt
legltlmltet pa grunn av representatlvltet. Dette kan
for eksempel skje ved priorltering av vedllkeholds-
oppgaver og f.eks. pa traflkkrettede vedllkeholds-
oppgaver framfor nyanlegg.

Knut Nauste er altsa Ikke I det minste tvll om at

malet om full llkestllling er vanskellg a na. LIkevel

er det Ingen grunn til a gl opp forutsetnlngen om
a komme sa naer malet som mullg. Flere vlrkemld-
ler kan tas I bruk. Han sler at I prinslppet kan llke-
stllllngsmalet nas pa flere mater, enten ved rekrut
tering eller ved priorltering av kvlnner Internt.
Malet kan ogsa oppnas ved tlldeling av rekrutte-
rlngsfremmende oppgaver eller verv og gjennom
storre kompetanseglvende tlltak.

Nar det gjelder a na malet om full llkestllling gjen
nom rekruttering, utdyper han dette ved a si:
- Skal vl na malet om llkestllling gjennom
rekruttering, ervl avhengig av holdnlnger I sam-
funnet og tllgang pa sokere, samt etatens attraktl-
vltet. Rekrutterlngsmalene ved nytllsettlnger er pa
mellom 10 og 35 % kvlnner. Men antall ledlge stil
llnger har vaert sveert fa I alle stilllngsgrupper hos
OSS, og tllgangen pa kvlnnellge elever og studenter
I vegvesenaktuelle fag er lav. Konklusjonen er der
for at llkestllllngsarbeld gjennom nyrekruttering er
en langsom prosess.

- Hvlike virkemldler kan vl sette Inn for a fa en fort-

gang pa prosessen?
- Det etaten kan gjore er a pavlrke sokningen til
skoleverket og passe pa at det Ikke stilles for hoye
fagllge krav til den som onsker seg Inn I etaten.
Men da beveger vl oss mot sporsmalet om radlkal
kjonnskvotering er nodvendig for a na llkestllllngs-
malet. Pa kort sikt kan vl svekke fagllge krav I utlys-
nlngen for a oppna et mal som kan vaere veldig
viktig pa lang sIkt. More og Romsdal merker seg
ellers ut som et fylke med Ingen sokere til vegtje-
nestemannsstllllnger og svaert fa sokere til arbelds-
ledere og til saksbehandlerstllllnger.

- Men bllr Statens vegvesen mer menlngsberettl-
get for de vl er satt til a betjene dersom det bllr tll-
satt flere kvlnner?

- Teoretlsk sett ja. I Vegvesenet har vl arbeldsplas-
ser pa alle nivaer hvor tllsatte har storre eller mln-
dre mullghet til a pavlrke sin oppgave eller
arbeldssltuasjon. Dersom representasjonsgrunn-
laget har noe for seg, skal vel det at vl har bade
kvlnner og menn pa et arbeldssted hvor vl moter
publlkum, fore til at alle foler seg mer vel til rette.

Sokerllsta for de nye avdellngslederstllllngene er I
skrivende stund kjent. Totalt sett I landet var det fa
kvlnnellge sokere, og I More og Romsdal var det
Ingen kvlnnellge sokere til de nye stilllngene.

LANGT ICJEN TIL FULL LIIC E $T I L L i N G ?



Er ikke

Vegvesenet
en legitim
debatant i

samfunnsdebatten

fordi vi er en

mannsdominert

organisasjon?

Kommer fravaeret av kvinnelige S0kere av mange-
len pa kandidater?
_ Ja, det kan se slik ut fordi det er fa kvinner med
omfattende erfaring 1 lederstilllnger eg mellomle-
derstiilinger.

I neste runde skal det tilsettes folk pa mellomleder-
nlva. Til disse stillingene forventes kanskje flere
kvinnelige, men har Statens vegvesen kompetanse-
byggende tiltak eller har vi et opplaeringsprogram
for a kvalifisere kvinner til mellomlederstillinger?

- Far vi flere kvinnelige mellomledere ma vi tro at
opplaering ikke blir mangelvare. Gjennom samling-
en om lederrekruttering har det kommetfram at
de fleste av landets 19 vegkontor papeker at
muligheten er klart mye storre til a fa kvinner som
seksjonsledere enn avdelingsledere. Flere vegsjefer
uttrykker da ogsa vilje til a benytte muligheten.

- Hviike virkemidler har vi for a kunne na malet om

full likestilling?
- Likestillingsmalet kan vi for eksempel na gjen
nom rekrutteringsfremmende tiltak.

Rekrutteringsfremmende tiltak kan vsere pavirk-
ning av ungdommer eller annet holdningsskapen-
de arbeid. Men ogsa hvordan utiysningene utfor-
mes eller hvordan vi henvender oss til kvinner nar

ledige stillinger lyses ut er virkemidler som kan
brukes. I tillegg er det ogsa fulit mulig a prioritere
kvinner ved tilsettinger. Karrierefremmende tiltak
er et annet virkemiddel. Her kan det a tildele kvin

ner jobbfremmende oppgaver, hospitering, priori
tere ved opplaering eller tildele kvinner storre kom-
petansegivende tiltak vaere virkmidler som kan
brukes for a na malet om full likestilling, sier admi-
nistrasjonssjef Knut Nauste.

Gir Statens vegvesen kvinner og

menn like muiigheter tii d utvikie

sine evner og like muiigheter ved

nyansettelser?

Kurt L0d0en,

avdelingsingeni0r:

Ut fra den kjenn-
skap jeg har til det-
te tror jeg svaret

m& bll ja.

LANGT IGjEN TIL FULL L i K E ST I L LI N C, ? 15



Kvinner er lonnsomt!

Her en dag tok jeg meg en liten runde pa
vegkontoret og spurte tre menn om hva de
mente om likestilling i Statens vegvesen. Alle

tre var helt klar pa at det er for fa jenter i de teknis-
ke fagene i Vegvesenet i More og Romsdal. De
mente ogsa at mulighetene burde vaere like for
ansatte 1 samme stillingskategori og holdningene
som etaten bar til kvinner i mannsdominerte fag
ma endres.

Mye av dette er pa gang, men det gar i «fotgjeng-
erfart». Pa vegkontoret er det tre jenter i mannsdo
minerte fag. Det er ingen (!) jenter i vegarbeids-
drifta eller pa aniegg. Vi ligger etter de fleste veg-
kontorene pa dette omradet. Dette skal vi ha klart
for OSS nar vi har nyansettelser, tar inn sommer-
hjelp, praktikanter, vikarer, laerlinger osv.

Vi kan sporre oss hvorfor det er sa viktig at det blir
flere kvinner i de mannsdominerte miljoene i
Statens vegvesen? Svaret er ikke sa enkelt som at
miljoet blir bedre og annerledes dersom det kom-
mer flere kvinner inn. Nei, det vil faktisk ogsa vaere
lonnsomtfor etaten. Nytten ved a satse pa kvinner
i etaten og i lederstillinger kan vaere folgende:

- kan motivere medarbeidere bedre enn menn

- helhetstenking - balanse
- hoyere produktivitet - bedre utnyttelse av

ressursene

- mer omsorg - stotte - oppmuntring
- mer kreativitet og dynamikk
- mer tillit og apenhet
- mer fornoyde kunder
- Statens vegvesen blir en mer attraktiv bedrift

Dette er en del av de positive erfaringene andre
bedrifter har hatt. Det er derfor en myte at kvinner
ikke er lonnsomme. En av avdelingslederne som
deltok pa likestillingskonferansen pa Leangkollen i
September, kom med folgende utsagn pa konfe-
ransens andre dag: «... jeg har ganske nylig innsett
at kvinner i ledelsen lonner seg ...».
Ser vi rundt oss, er samfunnet i endring. I 1963 var
14 % av kvinnene ute i arbeidslivet, i 1993 var
andelen okt til 73 %. Det er ikke en selvfolge leng-
er at kvinnen har eneansvar for unger og hjem. De
aller fleste menn er i dag med pa den daglige drift
av bedriften A/S Hus og familie. Samfunnet er sa
absolutt i endring, Statens vegvesen er ogsa i
endring. Oppfordringen til vare ledere ma vaere;
Ci jentene sjansen, det vil lonne seg!

Anne Kari

Pedersen meiner

likestillingsarbei-
det gar i «fot-
gjengerfart».

Anni Kari

Pedersen

Cir Statens vegvesen kvinner og

menn like muiigheter til a utvikle
sine evner og like muiigheter ved
nyansettelser?

Irene Vebenstad,
f0rstesekret3er:

)a, jeg tror det.

LANGT IGIEN TIL FULL LIKESTILLING?



Alene blant menn!

Thea Solholm er en av de mange kvinnene i
Vegvesenet som arbeider i et mannsdominert
milj0. Faktisk er hun den eneste representant

for «det svake kj0nn» pa utieiekontoret pa maskin-
avdelinga. Legger vi til at blant de rundt 70 menn
pa vegsentralen pa Ar0 finner vi bare 6 kvlnner, sa
skulle det kanskje understreke kvinnemangelen I
Statens vegvesen.

- jeg er Ikke merket av a jobbe i det som kanskje
kan oppfattes a vaere et «manneyrke», og jeg er
heller ikke opptatt av at jeg har mitt virke blant
mange menn. Jeg blir tatt godt vare pa, far stadig
nye oppgaver og moter respons for det jeg gjor.
Mine erfaringer er altsa bare gode, sier hun, og
legger til, men, selvfolgelig er det godt a ha de fa
jentene som jobber her rundt seg.

Thea Solholm slar altsa fast at trivselen er stor.

Samtidig slar hun ogsa ihjel myten om at kvinner
er mindre lonnsomme enn menn nar hun sier at; -
jeg tror at bade kvinner og menn som har kvalifi-

kasjoner for den jobben de er satt til, i samme grad
gjor jobben sin godt, og slik er like lonnsomme. La
meg videre legge til at et godt arbeidsmiljo er
avhengig av sa mye, og en naturlig fordeling mel-
lom kjonn pa arbeidsplassen er sikkert bare posi-
tivt.

- Men du, i hvilken grad bor stillingsbenevnelser
endres ved utiysning for a sikre flere kvinnelige
S0kere?

- Der stillingsbenevnelsen kan gjores kjonnsnoytral
b0r det selvsagt skje. I utgangspunktet tror jeg ikke
at stillingsbenevnelsen er bestemmende forfordel-
ingen mellom kjonn i sokermassen. Den har mer a
gjore med at kvinner og menn fremdeles i stor
grad velger tradisjonelt nar det gjelder utdanning
og arbeid. Selv om vi ser en tendens i retning av
utjevning pa dette omrade, tror jeg likevel ikke at
vi vil komme dit hen at vi gjor like yrkesvalg.

- Er likestilling en forfordeling av et bestemt
kjonn?

- Kjonnskvotering er en forfordeling av kjonn, ja,
mens likestilling oppfatter jeg som det a bli vurdert
ut fra kvalifikasjoner uavhengig av kjonn.

- Hvor godt kjenner du til likestillingsarbeidet som
foregar sentralt og i More og Romsdal?

- Det ma bare bekjennes at jeg har altfor darlig
kjennskap til arbeidet som foregar pa dette omra-
det. Jeg vet at det skal veere laget et hefte om like
stillingsarbeidet i etaten var, men det heftet har jeg
enna ikke lest. Nar det gjelder hviike muligheter
kvinner har for a kvalifisere seg til hoyere stillinger,
vet jeg at det finnes muligheter og ordninger for
videreutdanning til a oke egen kompetanse for a
kunne kvalifisere

seg til hoyere stil
ling, sier Thea
Solholm.

Thea Solholm

forteller at hun

trives pa arbeids
plassen sin og
ikke foler seg pre-
get av manns-

domlnans.

Cir Statens vegvesen kvinner og
menn like muligheter tii a utvikie

sine evner og like muligheter ved

nyansettelser?

Terje Josefsen,

avdelingsingeni0r:

Det skulle bare

mangle!

hs
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LikestilUngsarbeid i Statens vei
Likestillingsutvalget i Statens vegvesen M0re

og Romsdal ble dannet sommeren 1991, og
ble representert med Knut Nauste, Else Karin

Flisnes og Johan Sudmann fra ledelsen, Ruth
Myklebust fra AF, Torild Wirum fra YS og Marie
Skomsoy Rosand fra NAF.

Ruth Myklebust er i 1994 blitt skiftet ut med Ann!
Karl Pedersen, som ogsa sitter som leder av utval-
get.

Alle er valgt inn for en periode pa 2 ar i gangen.

Forste mote ble holdt den 15. oktober 1991, og
vi har siden hatt 2-3 moter pr. ar.

Likestillingsutvalget har de to forste arene ligget
«litt lavt i terrenget» for a finne var plass i etaten.
Vi onsker a komme mere pa banen i fremtiden,
spesielt na i tiden frem til «Det nye Vegvesenet».
Vi tenker her pa nytilsettinger og omfordeling av
eksisterende stillinger og pa lederstillinger. Som
kjent er det for fa kvinnelige ledere i dag.

Formalet med likestillingsarbeidet er pa sikt a
fremme likestilling mellom kjonnene, bedre
yrkesforholdene for det kjonn som er underrepre-
sentert, med saerlig vekt pa a bedre kvinners stil
ling. Dette gjelder savel den totale kjonnsfordel-
ing i etaten, som kjonnsfordeling innen de for-
skjellige stillingsgrupper.

Omtrent halvparten av vegens brukere er kvin-
ner, og vi vet at kvinner og menn har ulikt syn pa
samferdsel, derfor er det ogsa viktig at kvinner er
med blant beslutningstakerne. Med bakgrunn i
dette har likestillingsstrategien for Statens veg
vesen i perioden 1994-1997 som hovedmal at
kvinneandelen ved nytilsettinger skal vaere:

- Vegarbeidere 10%
- Oppsyn 30 %
- Tekniske stillinger 35 %
- Inntak laerlinger 20 %
- Praktikanter 30 %

- Lederstillinger 35 %

I Statens vegvesen er det mange kvinner ansatt i
kontorsektoren, men veldig fa har fatt mulig-
heten til a komme i ledende posisjoner. Vi har ca.

1 av 15 ledere som er kvinner, og dette sikrer ikke
noe storre mangfold i beslutningsprosessene.

I  lopet av de neste 15 arene vil ca. halvparten av
lederne i etaten vaere skiftet ut, og det betyr at vi
har en unik mulighet til a fa endret dette bilde,
men vi ma alle vaere med pa a legge forholdene
til rette. Her ma kvinner i etaten fa muligheten til
stotte til etterutdanning og likestillingsstonad.

0nske for fremtiden er at alle uansett kjonn, skal
ha lik mulighet til a komme i ledende stillinger.
Dette vil fore til en bedre arbeidsplass a vaere pa
for alle ansatte.

Marie Skomsay Rasand

Cir Statens vegvesen kvinner og

menn like muligheter til a utvikle

sine evner og like muligheter ved

nyansettelser?

Evelyn Eriksen,
konsuient:

Ved ansettelser

praktiseres likestil
ling fulit ut. leg kan
heller ikke se at det

gjares forskjell mel
lom kjonnene nar det gjelder
muligheten til videreutdanning i
etaten.
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LANDETS F0RSTE MOBILE FERJEKAI:

FUNGERER GODT!

Landest farste-mobJI^
pi Ropeid i Ryfyike fungeimr^^

som den skal.

Pr0veprosjektet «Mobil fergekai» har sa langt vist seg a fungere godt.
Det er ikke avdekket storre mangier ved kaia, men noen mindre

konstruksjonsforbedringer er llkevel gjort, forteller
Vegdirektoratets ferjekalradgiver Leonhard Dahi.

Den mobile kaia, som er

den forste av sitt slag i lan-
det, er resultat av et lang-
varig samarbeid mellom
Statens vegvesen, For-

svaret og Den sivile bered-
skapen. Ferjekaia som er
produsert ved Statens veg
vesen More og Romsdal

sitt plateverkstedet pa Are
utenfor Molde, ble montert

pa Ropeid i Sand kommu-
ne i Rogaland i September.
Kaia er bygd opp omkring
et sakalt Bailey underfloat-
system, den er 27 meter
lang og har en kjorebredde
pa 3,8 meter. Til kaia er det
brukt spesialkomponenter

tor 1,2 millioner kroner og i
tillegg en del reservebru-
materiell.

- Jo da, vi har all grunn
til a si seg fornoyd med
prosjektet sa langt. Monter-
ingen gikk som vi hadde
planlagt, og vi har ikke stott

pa vanskeligheter i drifta,
sier Leonhard Dahl og log
ger til at det er hyggelig at
brukerne, mannskapet pa
ferjene som trafikkerer
sambandet Ropeid-Sand,
ikke har kommet med

negativ kritikk til losnlngen.
- Fleller tvert om.

Mannskapet gir uttrykk for
a vsere godt fornoyd med

Skaffes det midler tror Leonhard

Dahl at det kan bli bygd flere mobi
le ferjekaler av denne typen.

losningen. Den sivile nytte-
verdien mener jeg her har
kommet sterkt til uttrykk.
- Prosjektet har altsa

vist seg a veere vellykket.
Vil det bli bygd flere mobile
ferjekaier?
- Det er grunn til a tro at

sa snart det kan skaffes

midler til a bygge flere kaier
av denne typen, kommer
samme konstruksjon til a
bll brukt, men riktig nok
med mindre endringer.
Behovet for denne type kai,
mener jeg er storre enn
den ene vi har bygd og
som vil bli lagret i More og
Romsdal etter at den i den

ne omgang har gjort sin
tjeneste.

Er det flere oppdrag pa
beddingen?
- Ropeid ferjekai skal

bygges om. Det ser ut som
at det blir aktuelt at ferje-
kaiseksjonen fra More og
Romsdal vil delta med tre

mann i denne ombygginga,
som vil gi permanent ferje
kai pa Ropeid. Ombygg-
ingsperioden vil strekke
seg fra 10. januar 1995 til
ca. 1. april, forteller

Leonhard Dahl.
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Personskadeulykker i trafikken i M0re og Romsdal f0rste halvar 1993-94
fordelt pa kommuner
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□ 1993

Talet pa personskadeulykker i More og Romsdal i forste
halvar 1994 syner Ljn nedgang pa 14 % samanlikna med
same periode i 1993^ oet er ikkje enkelt a peike pa klare arsa-
ker til nedgangen.

- Men, seier avdelingsing;|-,j0r Anni Kari Pedersen ved trafikk- og miljoseksjo-
nen ved vegkontoret, de aldersgruppa der nedgangen i talet pa ulykker er
storst, er blant ungdom liellom 15 og 24 ar. Samanlikna med 1993 syner
granskinga ein reduksjon ulykkestala pa 18 % 1 denne aldersgruppa. Vi trur at
det trafikktryggingsarbeidlt gom er retta speslelt mot ungdom kan ha ein effekt
i denne samanheng,

I forste halvar 1994 vaj 254 personar skadde eller drepne i trafikken i More
og Romsdal. Gjennomsnjfet for ara 1991-1994 var 272. Granskinga som mil-
jo- og trafikkseksjonen tji,r gjort, syner vidare at det i ar er fleire skadde og
drepne for kvar ulykke erjj j same periode i fjor.

- Medan 60 personaj^grt skadde i trafikken pa Nordmore forste halvar i
fjor, er tala for same per|de I ar 41 skadde. I Romsdal er del tilsvarande tala
55 og 52, medan talet palj^adde pa Sunnmore er redusert fra 101 forste halv
ar 1993 til 89 forste halv| j

- Sjolv om talet pa trSji^i^oiykker har gM kraftig ned i til domes kommuna-
ne Frei, Haram, Nesset Ig Qjske, opplever vi pa den andere sida ei markant
auke i kommunane Vestr,g^ Skodje og Surnadal, fortel avdelingsingenior Anni
Kari Pedersen.

INSPIRERANDE PRIS,
SA JAN OVE
- Dette var svaert.|g£jeieg og overraskande. Traflkktrygg-
ingsprlsen 1994 f^eilt sikkert Inspirere meg til a halde
fram med arbeidet^tt. Men den viktlgaste Inplrasjonskjelda
er likevel alle del nj^rmeska eg er blitt kjent med under arbel-
det bade for trafiki^f^e og alle del andre eg har mott under-
vegs.

Dette var nokre av ord^y.^^jge jan Ove Harsjoen kvitterte med etter at han
hadde motteke Trafikktr' j^ggpi-jgen 1994 pa Pyikestinget tidlegare i haust.

Det var fjerde gongf frafikktryggingsutvalet i More og Romsdal delte ut
prison som er pa 10.00|j.opier.

Jan Ove Harsjoen 6,j0iv eit trafikkoffer. Han var ikkje meir enn 16 ar da
han vart utsett for ei ^^leg ulykke. Slik fortel han sjolv om hendinga som
gjorde ein livsfrisk ungcl lam og lenka han til rullestolen for resten av livet:

«Eg var nettopp blittg og f0rarkortet for left motorsykkel lag i baklom-
ma mi. Ein planlagt keV^oi- fr^ heimstaden og nokre mil pa kjente vegar end-
te i grofta i ein skarp sw^ „

- Jan Ove er ein sp'ign person. Alt i sjukesenga starta han a planleggja
framtida. Som eit dome^ for en ressursrik person han er, kan eg fortelje
at tre ar etter ulykka kui^ gom 19 aring flytte inn i eiga husvere. Dei siste
sju ara har han vore sj^g drivkrafta i «lkkje toft a vere dod» kampanjen pa
Sunnmore. Han seier a.| ggi nar nokon vil ha han til a stille opp for saken han
brenn for. Pa eige initj^ f^g,- hen sett i verk aksjoner blant russen og han
arbeider og reiser run|.^ed bodskapen sin i nabofylket Sogn og Fjordane.
Legg vi til at Jan Ove geier nei nar han vert spurt om a gjere ein innsats i
trafikktryggingsarbeide^yiie det meste vere sagt om ein verdig prisvinnar,
sa Arne Dyrhol, leiar a|g^ferdselsutvalet og den som overrekte prison.

Kva seier sa hovudLopen sjolv?
- Forst og fremst v|g ^al<ke medspelarane mine. Utan dei hadde eg ikkje

kunne halde pS som e||gd

Skadde eller drepte i trafikken i M0re og Romsdal f0rste halvii 1993-94
fordelt p'k aldersgrupper.
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Jan Ove Harsjoen fikk trafikk-
trygjginasprisen 1994. Ben var

en ekt av leiaton I samferdsels-
M l/lyaleU Arne Byrhol (t.v).

(Foto: Pij Auatnes)
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0rsta veg- og biltilsynsstasjon OPNA!
Det skulle altsa ga meir enn 14 ar
fra Biltilsynet 0rsta vart etablert i
midlertidige lokale til del tilsette

kunne ta 1 bruk ny og moderne sta-
sjonsbygning. 1 alle fall, opptakta til

eigen biltilsynsstasjon for Sore
Sunnmore vart gjort i brev fra tidle-

gare vegsjef Arne Inge Torvik til

Vegdirektoratet i 1972. 1 brevet vart
det mellom anna nemnt at ut fra

utviklinga ville det vere naturleg
med ein stasjon i 0rsta/Volda-omra-

det. Den kombinerte veg- og biltil-
synstasjonen i Hovdebygda er den

forste av sitt slag i fylket.

Biltilsynet 0rsta vart oppretta 2. juni
1980, og stasjonen skulle tena kommu-
nane 0rsta, Volda, Vanylven, Ulstein,
Herey og Sande. Kontorlokala var
Moelvenbrakker og kontrollhall vart
leigd av vegstasjonen. Dei mellombeise
Moeivenbrakkene vart plasserte pa
tomta staten kjopte nokre ar tidlegare.

Da verksemda kom i gang hadde
stasjonen tre tiisette i tre brakker.
Aktiviteten og arbeidsmengda auka.
Det gjorde og taiet pa tilsette som forst
auka med tre og sa til atte nokre ar sei-
nare. Etter kvart vart det 6g trongt om
plassen, og fleire Moelvenbrakker kom

pa plass. I 1990 fekk del tilsette det
som vart oppfatta som sikre signal fra
Vegdirektoratet om at draumen om ny
stasjon skulle bli verkeleg.

Planarbeldet for elt fellesbygg for
biltilsynet og vegdrlfta vart ferdige ut pa
varen 1992. Byggjearbeldet tok til 1.
mars 1993. Bygget vart ferdlgstilt april
1994, og grontanlegga vart ferdige i jull
1994.

Det er elt funksjonelt og fint bygg
som ligg pa Hovden I 0rsta kommune.
Grunnflata er pa om lag 1 250 kvadrat-
meter, og bygget Innheld kontrollhallar
og kontoravdellng. Bygget er delt inn i

Den nye 0rsta veg- og biltilsynsstasjon blei tatt
I bruk i april. Det er elt praktlsk byggverk som
forutan biltilsynet og tiuser admlnlstrasjonen til
0rsta vegstasjon.

tre delar - vognhallar, mellombygg og
administrasjonsbygg - som kvar for seg
fiar fatt sitt funksjonelie uttrykk.
Vognhallane bar tre soner som star
fram kvar for seg pa grunn av dei kvei-
va taka. Kontrollfiallane er utstyrte med
det nyaste kontrollutstyret som er pa
marknaden i dag. Dette gjer arbeidet
lettare for dei tilsette samstundes som
resultatet av kontrollen er optimal.
Administrasjonsbygget bar kontor mot
aust og vest og med ein sentralt plas-
sert ekspedisjon for biltilsyn og vegsta
sjon.

Totalt sett er bygget forma slik at det
gjev uttrykk for dei ulike funksjonane
det innebeld. For a binde dette saman

er det brukt ein sterk raud farge pa
dorer, vindauge og pa somme veggfelt.
Files er bygget balde i en noytral lys
gra farge. Alt utstyret, bade Inne og ute,
er det nyaste som er pa marknaden.
Ikkje minst kjem dette til utrykk I kon-
trollballen, og I biltilsynet er ein sikker
pa at resultatet av kontrollane no vil bli

optimal.

Prosjektkostnadene er pa vel 20
millionar kroner.

T.V.: Vegmeister Sigmund Kleppe og stasjons-
sjef Helge Idar Vartdal er gode "Samboere>K

T.h.: Kontrollhallane er utstyrte med det nyaste
som er pa marknaden.

EN STASJON FOR «DET NYE VEGVESENET»
Stasjonssjef
Helge Idar
Vartdal og veg
mester
Sigmund
Kleppe (under)
fikk overrak
kunst med okal
tilknytning fra
vegsjefen og
vegkontoret i
Molde.

Dette sa

mellom

annet

vegsjef E.
Vollset til de

rundt regnet
60 innbudte

gjestene
under den

offlsielle

overleve-

rlnga av
0rsta

veg- og

biltilsyns
stasjon i oktober.

Rundt regnet 60 gjester var til ste-
de under overleveringa og lunsjen
senere pa dagen.

Det var prosjektleder Stein
Rognlien fra Statsbygg som stilte byg
get til disposisjon for Vegdirektoratet.
I sin bilsen takket ban for det gode
samarbeidet pa alie iedd fra planleg-
gingsfasen, opp gjennom byggefasen
og til ferdigstlllelsen. Stein Rognlien
var beller ikke i tvll om at bygget og
samordnlnga mellom biltilsynet og
vegstasjonen vll ba en posltiv effekt
pa publikum.

Overingenlor Ingolf Budeng bllste

pa vegne av Vegdirektoratet, og ban
kunne fortelle at stasjonen i 0rsta var

den andre fellesstasjonen som
Statsbygg bar statt for som byggberre
og som ban bar vaert med og apnet
etter at avtalen om byggberreansvaret
mellom Statsbygg og Vegdirektoratet
bie undertegnet sommeren 1993.
Storen veg- og biltilsynsstasjon i Sor-

Trondelag var den forste, og det plan-

- Na er de vanskelige venteara over. Vi har fatt en flott moderne stasjon
med topp tilbud til save! kundene vare som de som har arbeidet sitt her.
Om vl Ikke na klarer oppgavene vare godt nok her kan det vanskellg skyl-
des arbeldsforholdene. De kan vanskellg bli bedre. VI gleder oss over det.

legges bygging av fellesstasjoner i
Egersund, Arendal, Kongsberg, Kong-
svlnger og Haugesund. - Jeg bar vaert
rundt og sett litt pa bygget ber og for-
steinntrykket er godt. Den bandtverks-
messige utforelsen synes a vsre
usedvanlig god, noe som utvllsomt bar

bidratt til a skape et godt arbeidsmiljo
for de ansatte, sa Budeng.

Vegsjef E. Vollset sa vidare i sin
tale at det Ikke bare er biltilsynet som
bar fatt det som de skal ba det. Ogsa
de som steller med vegene, vegmes-
teren og bans folk, og anleggsledel-
sen i omradet bar fatt moderne, fine

kontorer og det gode er at de bar gatt
sammen med biltilsynet.

- Vi bar altsa fatt en kombinert

veg- og biltilsynsstasjon silk vl etter
bvert skal fa det overalt. I «Det nye

Vegvesenet», som det na arbeides
med a utforme og gjennomfore, skal
ikke lenger drift av vegnettet og biitil-
synets oppgaver skilies som bittil i
bver sin avdeling. Hele det trafikkfagli-
ge miljoet vil etter omorganiserlnga bll
samla pa trafikkavdellnga. Et sa vidt-
famnende ansvars- og arbeldsomrade
vll ogsa kreve en sterk og vel utbygd
uteorganlsasjon. Dette skal vi etter
opplegget fa ved de nye distriktssta-
sjonene med en felles ledelse av de
oppgavene dagens biltilsynsstasjon
utforer og det vegmesteren og bans
folk star for. DIsse stasjonene, som vi

altsa far en av i 0rsta, skal fa delegert
ansvar for oppfolging av vegnettet,
trafikkavdeling, kjoretoypark og forer-
prover i sitt distrlkt. Ved stasjonen vil
det bll opprettet distriktslederstillinger
som skal dekke en biltilsynsstasjon og
ett eller flere vedllkeboldsomrader pa
myndigbetssiden.
- Ved stasjonen ber i 0rsta er de

ytre forbold lagt godt til rette for den
nye organisasjonsmodellen, sa veg
sjef Vollset.

Under lunsjen senere pa dagen
takket stasjonssjef Helge Idar Vartdal
pa vegne av de ansatte for bygget.
Han slo straks fast at etter mange,
forelopige ar i en midlertidig brakketil-
v^relse, var det godt a kunne flytte
Inn I ny-stasjonen.
- VI synes na selv vl bar fatt en fin

stasjon. Publikum bar funnet seg til
rette, vl trives, planlosnlnga er god og
utstyret fungerer som forutsatt. Jeg vil
fa takke Statsbygg og Vegdirektoratet,
entreprenorer og byggeledelse for at
vi brukere bar fatt vsere med pa pro-
sjekteringa og byggemotene og slik
fatt folge prosessen pa neert boid fra
start til mal. Vi ansatte vil etter beste

evne ta godt vare pa bygget og utsty
ret slik at 0rsta veg- og biltiisynssta-
sjon skal bll til glede og gavn for alle,
avsluttet Helge Idar Vartdal.

En overlevering med gavedryss
borer med. Under selve overleveringa
i  stasjonsbygn-

inga, overrakte
Statsbygg sin
tradisjoneiie

nokkel til bru-

kerne. Til sta

sjonen vanket

det bade vim

pier, platter,

veggur og

store blom-

steroppsat-

ser. Fra veg
sjefen, fra
de fire

andre biltll-

synsstasjonene
og fra vegkon-
toret i Molde

flkk stasjonen
overrakt flere

maleri, grafis-
ke blad og
akvareller.

U
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Statens vegvesen
More eg Romsdal

«Hva skjer med «Det nye Vegvesenet»?

Gl OSS MERINFORMASJON!
- Det foregar na en

prosess i etaten som

vi ute pa vegen skal
vaere en del av, men

som vi ikke foler a

vaere med 1, sier

arbeldsformann

Inge Lund I
T-3, med

Stranda

vegsta-

sjon

som

hoved-

basen.

Og han fortsetter: - Den sentrale
prosessen og omorganiseringa som
na skjer lokalt, foler jeg har foregatt
og foregar over hodene pa oss. Sa
lenge jeg ikke oppfatter a vaere en

del av det som na skjer, stiller jeg
meg automatisk noe skeptisk til pro
sessen «Det nye Vegvesen». Den
skrittlige intormasjonen har vaert
opplysende og grei, men den muntli-
ge intormasjonen - praten med vare
ledere - har manglet hele vegen.
Hva skjer egentllg? Hva med meg?

58-arlngen gir kanskje uttrykk tor det
mange ute pa vegen toler; at de sa
langt i prosessen har blitt sittende

pa sidelinjen med sine tanker og
opptatninger uten a ha tM kommet

til orde og uten a ha ta mote de som

styrer tremtiden hans.

Det er tidlig hostmorgen og isen har
satt seg. Vi tretter Inge Lund, med
mer enn 25 ars arbeidsinnsats bak

seg 1 Statens vegvesen, i de bratte
bakkene opp tra Eidsdalen travelt

opptatt med a stro i krappe svinge-
ne. Som sine tre arbeidskamerater,
med veggarasjen I enden av

Eidsdalen som utgangspunkt, gir
han uttrykk tor tor det mange toler.

- Det som opptar oss mest na er
hva det blir til med det enkelte veg-
mesteromrade. Vi vet at omorgani
seringa betyr taerre avdelinger, sam-
ordning av biltilsynet og vegmester-
omradene og kanskje en noe mer
byrakratisk ordning. Hviike distrikt
legges ned? Hva med T-3, Stranda
vegstasjon?

- Er vi en del av prosessen som na foregar,
sper arbeidsformann Inge Lund.

- Jeg er redd tor at distrikt kan bli
«avtolket» av gul-kledde dersom det
skjer en tor omfattende sammensla-
ing og samordning av distriktene. I
vegvesenet har det alltid vaert slik at
nar noe har skjedd ute pa vegen,
uansett til hvilken tid pa dognet og
omtang, er vegvesentolk raskt pa
pletten. Dette har vi kunne gjore tor-
di organisasjonen er desentralisert
og tordi vi alltid er tilstede. Spors-
malet mitt blir da om vi i Det nye
Vegvesenet kan vaere like raskt pa
pletten nar tingene skjer, og om vi
kan yte samme service i situasjoner
som vi nesten daglig opplever pa
vegen. Vi ma ikke glemme at vi er til
tor publlkum og ikke tor var egen
del.

- Pa den annen side torstar jeg godt
behovet tor en omorganisering og at
vi ma ta vare pa og benytte ressur-
sene vare bedre. Jeg er ikke i tvil om
at vi vi! finne mye positivt i det som
skal bli resultatet, men uten en tor-

sterket inntormasjonsinnsats tror jeg
det kan bli vanskellg a ta tram bak-
grunnen og henslkten med «Det nye
Vegvesenet", sier Inge Lund.

Inge Lund torventer at etaten etter 1.
juli 1995 ikke blir kvistet og slik darli-
gere rustet til a mote uttordringene
og oppgavene som venter og som

ikke vil bli andre og nye tordi om vi
blir et nytt «vesen». Han torteller at

diskusjonen blant kollegaene kan ga
livlig tor seg, men for stor avstand til
vegstasjonen og darlig tllgang pa
muntlig intormasjon gjor at praten
om «Det nye Vegvesenet" mann i
mellom mange ganger stanser opp.

- I neste omgang ma det satses mer
pa moterunder og pa muntlig intor
masjon. Jeg torlanger ikke at det

\  . 4,. ,, , ' ■ "a, I I ' ■
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skal holdes moter «hver dag", men
bade var organisasjon og vare lede
re tror jeg ma bruke mer tid pa munt
lig intormasjon i den tasen vi gar inn
I over nyttar. Det er kanskje noe tritt

og hardt sagt, men jeg synes vi sa
langt er blitt holdt utentor. Det tinnes
sikker mange meninger og det tin
nes sikker mange opptatninger som
rader blant oss, og det er klart at de

som styrer prosessen ikke kan ta
hensyn til og bruke tid pa alle utsplll
som matte komme. Men nar det er
sagt, skal det og sies at vi selv ikke
har vaert tlinke nok a skatte oss den
intormasjon som belt sikkert er til-
gjengelig. Slik sett har hver enkelt
av oss et ansvar a ivareta.

- Nye avdelingsledere er vel tilsatt
nar dette kommer i bladet. Jeg vil
allerede na opptordre vare nye

avdelingsedere om at de sa snart

det er mullg samler sammen til
moter, ikke tor store torsamllnger,

og intormere inngaende om henslk
ten med omorganiseringa, hvordan
avdelingene bygges opp og hvordan

: --

de skal tungere. Det taerer pa humo-
ret og innsatsen a ga i det uvisse. I
tida tremover ber jeg dertor de
ansvarlige om a avsette mer tid pa
muntlig intormsjon, sier Inge Lund.

Lengre tremme i Eidsdalen tretter vi
pa tre brubyggere. Fetter Arseth,
Johan Inge Amdam og Runar
Amdam er i arbeid pa riksveg 63.
Den nye Eide bru skal vaere terdig i
god tid tor turistsesongen igjen set
ter inn. De tre arbeidskameratene

tar tllsynelatende omorganiseringa
med stor ro. De gir uttrykk tor at de
ikke har tro pa den store «revolusjo-

nen".

- Vi har vanskellg tor a tro pa «tri tlyt
av arbeidskratt" i «Det nye
Vegvesenet". Tingene blir nok heist
som de er I dag, uten tor store
endringer. Vi er vante til a reise og
vaere borte over lengre perioder.
Mest trolig blir det vel tortsatt til at vi
jobber i det samme omradet som vi
bor i. Vi tror ikke at vi blir sendt til

Trondelag tor a gjore en jobb der.

Intormasjonen finnes. Det gjelder bare a fa
den ut, sier arbeidskameratene Petter Arset,
Johan inge Amdan og Runar Amdam.

mens tronderne blir sendt hit ned tor

a uttore et oppdrag. Slikt er umulig.
- Nar det gjelder intormasjonen sa
langt i prosjektet, ma vl kunne si oss
tornoyd med det vl har tatt skrittlig
men vl kunne gjerne tenke oss mer
muntlig Intormasjon og gjerne i form
av moter med de som styrer utvlk-

linga. Vi onsker moter Ikke bare tor
a bli Intormert, men ogsa tor a trette
andre kollegaer og slik holde disku
sjonen levende. Vi sitter igjen med
tolelsen av at de som har vsert ute

med intormasjon, enten har visst tor

lite eller tingene ikke har avklart slik
at opplysninger ma holdes tilbake.
Intormasjonen er der. Det er viktig
tor de som sitter pa den a ta den ut.
Resultatet er avhengig av god og
riktig Intormsjon til riktig tid, sier de
tre arbeidskameratene.

24 25



Anlegget Lianes-Skorge bru star fram som en vakker kjede av naturstein
tilpasset de naturlige vilkar.

«Hagekulturprisen 1994>>
«Arets anieggsfyike 1994»
0rsta kommunes «Byggeskikkpris 1994»
1994 avsluttes med et skikkelig «prisfall»
over Statens vegvesen More eg Romsdal

- Det er jo alltid hyggelig a bli satt pris pa, kommenterer
anieggssjef Kjell Loen. - Jeg ser pa de tre prisene som et
resultat av mange stykker godt arbeid over en lengre peri-
ode, og leggertii at ban tar «pnsfallet» som en stor honnor
til fylket.

/ miljegata finnes flere trivsels-skapende faktorer — bade amfi for opptre-
dener og park med benker - alt med bygdesamfunnets beste for oyet.

der Arne Ola Grimstad i Orsta kommune da ban kunne

overrekke prisen som er et vakkert diplom. Diplomet
benger i ekspedisjonsbalien i den nye Orsta veg- og biltil-
synsstasjon.

At vi i neste omgang skulle stikke av med prisen «Arets
anieggsfyike 1994» kom like overraskende. Prisen som
anieggskontoret i Vegdirektoratet deler ut, kom belt uven-
tet pa anieggssjef Kjell Loen. Hakkespettprisen, som den
blir kalt, ble utdelt under anieggssjefskonferansen i bost,
og tidligere bar Sogn og Fjordane, Troms, Vest-Agder,
Hordaland og Akersbus blitt karet til arets anieggsfyike.
Det var attende gangen prisen ble delt ut.

«PRI5RA5» OVER MORE DC ROMSDAL
Det startet med at vi i forbindelse med vegapninga

Lianes-Skorge bru fikk overrakt Orsta kommunes bygge-
skikkpris 1994.

- Det er ingen ny veg vi snakker om, men en veg i belt
ny drakt. Det er et vakkert stykke veg vi bar fatt, og seerlig
legger vi merke til de fine natursteinsmurene. Under bele
byggeperioden bar vi gledet oss over de fine enkeltpro-
sjektene pa denne vegstrekninga. Vegen Lianes-Skorge
bru star ogsa fram som en vakker kjede av naturstein til
passet de naturlige vilkarene i omradet, sa kulturstyrele-

Vakkert bade pa Atlanterhavsvegen (t.v.) og Krifast.

- Det ligger litt spok og litt alvor bak prisen og det er
belt opp til juryen, som er de tilsette ved anieggskontoret i
Vegdirektoratet, a bestemme statuttene ar for ar. Anieggs
sjef Kjell Berge i Vegdirektoratet bar en fin tone under
overrekkelsen, og ban vurderer og veier samtlige fylker
noye for dommen faller for apen scene, i bedommelsen
teller alt i fra ferdige prosjekt til rapportskriving og skje-
mautfylling. Den muntlige bedommelsen tar sin tid, og
bele salen er spent pa pinebenken en stakket stund for
resultatet avslores.

- Anieggsprisen er en bonnor for fylket, for de som job
ber innenfor etaten og for de aniegg som er gjennomfort
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de siste arene. Prisen har ikke direkte

tilknytning til siste ar, men det er mer
langsikte ma! som iegges til grunn.
Atlanterhavsvegen var nevnt som en

perle. KRIFAST eg andre storpro-
sjekt som Skalavegen og
Valsoyfjordprosjektet fikk ogsa posi-
tiv omtale. Den direkte begrunnei-
sen for at vi fikk prisen er styring av
storprosjekt, hvordan vegene er
bygd og at vi hiar tatt hensyn til
naturen og materialbruk. Videre
ble det pekt pa at vi har utviklet
gode tekniske losninger og bygge-
metoder for ferjekaier og vi har
praktisert bygging over fylkes-
grensene bade nar det gjelder
ferjekaier, tunneler og dekkeleg-
ging.

Prisen er for ovrig en statuett
i krystall med inngravert hakkes-
pett i fulit arbeid. Den skal sym-
bolisere at det skal hardt arbeid

til og at en ma bruke hodet for a
fa prisen.

Pa tampen av aret fikk vi
overrakt Det norske hagesel-

skaps «Hagekulturprisen -
94». I sin begrunnelse for
pristildelingen har juryen lagt
vekt pa at Statens vegvesen
More og Romsdal viser for-
staelse for gronne verdier og
bruk av stor estetisk sans

nar inngrep i naturen ikke er
til a unnga.

"Juryen har i sin begrun
nelse festet seg ved at
prydbusker blir i saers stor
grad brukt ved aniegg med
rundkjoringer, skjgeringer
og i skraninger. Juryen
har videre festet seg ved
de flotte rasteplassene
ved Atlanterhavsvegen,

ved KRIFAST og miljogata pa Batnfjordsora.
Batnfjordsora i Gjemnes kommune er et trivselsfremmen-

de aniegg - en felleshage til glede og oppmuntring for
bade fastboende og tilfeldig besokende. I miljogata finnes
flere trivsels-skapende faktorer - bade amfi for opptrede-

ner og park med benker - alt med bygdesamfunnets beste
for oye», skriver juryen i sin begrunnelse.
- Jeg tror hagekulturprisen er en helhetspris og er en

annerkjennelse for de positive tingene vi gjor, sier land-
skapsarkitekt Anne Trine Hoel.

Det er ikke alle som tenker pa at Statens vegvesen

More og Romsdal faktisk har ansvaret for fylkets lengste
hage, nemlig vegkantene, - og pa den maten ogsa er den
storste naboen i fylket.

- Det er riktig det. For det er ikke sa mange ar siden at
Vegvesenets visittkort etter endt vegframforing besto av
pukkgrofter, hoymole og uheldige vegskjaeringer.
Vegskjeeringer og grofter har vi fortsatt, men framferden
og respekten overfor naermiljoet er blitt endret.

Anleggssjef Kjell
Loan med prisen
"Arets anieggs-

fylke 1994»

Vegvesenet

har begynt a ta hensyn til vart visuelle
miljo pa alvor. Vegkanter, rabatter, raste-
plasser er noe av anieggene som er
under Vegvesenets vedlikeholdsansvar.
I og med at vegene gar gjennom ulike
typer iandskap som tettsteder, strandsoner, fjellovergang-
er og landbrukslandskap, tilsier det ogsa at vegen ma til-
passes omgivelsene, bade i form av plantemateriale og
terrengform. En god terrengbehandling og vegetasjonse-
tabiering umiddelbart etter et veginngrep er viktig for a
dempe ned inntrykkets storrelse, sier Anne Trine Hoel.

"Hagekulturprisen 1994» som vegsjef Eivind Vollset
tok imot pa vegne av Statens vegvesen More og Romsdal
bestar av et tresnitt av kunstneren Odd Haakonssveen og
er utformet som et dipiom.
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MILJ0GATA PA SKEI -
VEGEN FRAMOVER

Statens vegvesen har na startet opp arbeidet miljogateprosjekt her er for det forste a legge
med planlegging av en miljogate pa Skei i til rette for bedre og tryggere ferdsel for
Surnadal. Arbeidet foregar i naert samarbeid gaende og syklende.
med Surnadal kommune. Siktemalet med et

Det hersker bred enighet om at
situasjonen for gaende og syklende
langs riksveg 667 gjennom Skei 1 dag
er uholdbar, og at de ovrige miljo-
messige sidene ved vegen ogsa er

0.1.)- fartsreduserende tiltak og vurde-
ring av det sosiale miljoet pa tettste-
det borer til ingrediensene i dette
planarbeidet. Det er fra Vegvesenets
side budsjettert med ca. 5 mlllioner

av tlltakene i 1996. Dette forutsetter

at arbeidet med eventuelle regule-
ringsendringer/justeringer ma komme
i gang allerede i vinter.

En trafikkregistrering ble gjennom-

heng. Det var derfor svaert gledelig a
kunne registrere over 70 interesserte
deltakere pa motet.

Statens vegvesen More og
Romsdal representert ved Magne
Flems^ter, Ragnar Evensen, Alt Idar
Smage og Anne Trine Hoel gikk gjen
nom bakgrunnen for prosjektet, fram-
driftsplan, organisering og erfaringer
med andre miljogateprosjekt. Det ble
ogsa vist lysbilder fra disse. Deretter
var det duket for en sakalt idedugnad
der folk fikk sette ord pa hva de opp-
lever som positive og negative trekk
ved Skei i dag. Forsamlingen, som
var organisert i grupper, skulle ogsa
foresia nodvendige tiltak for a ivareta

de positive trekkene, og motvirke de
negative.

Folk var opptatt av a opprettholde
Skei som regionsenter og et ievende
handelssenter, og mente i den forbin-
delse at fortsatt god og lettvint tilgang
pa parkeringsplasser var viktig. Andre
innspill gikk ut pa a bevare eksiste-
rende vegetasjon og a tilrettelegge
for boligutvikling i sentrum.

For a motvirke de negative trekke
ne ble behovet for gangveg/fortau og
fartsreduserende tiltak pa strekning-
en fra hotellet til Grimsmo understre-

ket. Andre forslag som kom inn var
etablering av forkjorsveg pa den
aktuelle strekningen, bedre skilting,

bedre belysning av gangfelt og en
henstilling til bygningsradet om a ga
aktivt inn for en oppstramming av
husfasadene langs vegen.

Motet ble avsluttet med en snau

times sporrerunde der saker som var
kommet opp under idedugnaden og

andre tema ble lagt fram for
Vegvesenets og kommunens repre-
sentanter. Alt i alt var vi meget godt
fornoyd med dette motet, bade hva
frammote og engasjement angar, og
haper at folk i Surnadal vil fortsette a
gi konstruktlve innspill til arbeidet
med miljogata ogsa i tida som kom-
mer.

Ragnar Evensen

darlig ivaretatt. Arbeidet med utbe-
dring av trafikksikkerhetsmessig og
miljomessig standard pa vegen har
ogsa en historie som strekker seg
over flere ar. Forelopig punktum ble
satt med utarbeidelse av en gate-
bruksplan i 1987-88 og godkjenning
av reguleringsplan for sentrum i
1989. Tlltakene i gatebruksplanen er
ikke blitt gjennomfort, blant annet
pga. manglende bevilgninger. Delvis
har det ogsa sammenheng med at
Statens vegvesen har onsket a legge
slike prosjekter noe pa is i pavente av
erfaringer fra fem proveprosjekter
med miljogate som ferdigstilles i dis
se dager. Batnfjordsora i More og
Romsdal huser et av disse. Ellers er

proveprosjektene lagt til Os i
0sterdalen, Stryn i Sogn og
Fjordane, Rakkestad i 0stfold og
Hokksund i Buskerud.

Miljogata pa Skei blir det forste
prosjektet i More og Romsdal etter
proveprosjektene og det eneste i
innevaerende vegplanperiode (1994-
97). Belysning, beplantning, skiltbruk,
belegning pa gater og plasser, gate-
moblering (benker, blomsterkasser

kroner til bruk i 1995 og 1996. Med
forbehold om Stortingets godkjenning
gjennom statsbudsjettet vil det derfor
kunne iverksettes tiltak allerede neste

ar. Hovedtyngden av midlene er imid-
lertid avsatt til bruk i 1996, sa de fles-

te «tunge» utbedringstiltakene vil
matte komme da. I tillegg har
Surnadal kommune avsatt fondsmid-

ler til prosjektet.

FRAMDRIFT

Prosjektet har fram til i dag vaert i en
forberedende fase der arbeidet med

organisering og framdriftsplanlegging
har statt sentralt. En grundig jobb pa
dette stadiet vil imidlertid kunne gi
store gevinster tidsmessig under
senere faser av prosjektet, sa dette
ma kunne sies a vaere vel anvendt

tid.

En forelopig tidsplan tilsier at hos-
ten 94 vil bli benyttet til nodvendige
registreringer og gjennomforing av en
stedsanalyse for Skei. Videre er det
onskelig a starte konkret og detaljert
planleggingsarbeid varen 95, med
sikte pa gjennomforing av enkelte til
tak i lopet av 1995, og hovedvekten

fort i manedsskiftet august/septem-
ber. Denne omfattet manuelle regis
treringer av gang- og sykkeltrafikk,
sosial aktivitet i prosjektomradet og
antall besokende i de ulike forretning-
er. I tillegg ble blltrafikkens omfang og
fartsniva registrert gjennom radarma-
linger. Arbeidet med stedsanalysen,
som skal utfores av fagmiljoet ved
miljo- og trafikkseksjonen pa vegkon-
toret, er ogsa kommet i gang. En
stedsanalyse er en systematisering
av kunnskap for a forsta stedets his
torie, situasjon og framtidsmuligheter,
og er en viktig del av det kunnskaps-

grunnlaget som bor ligge til grunn for
et miljogateprosjekt. Stedsanalysen
vil ogsa ha stor verdi for kommunen
som grunnlag for senere planlegging
og byggesaksbehandling.

FOLKEM0TE

Torsdag 29. September ble det arran-
gert et apent mote om prosjektet i
kommunestyresalen pa Skei. Det har
v®rt et mal for prosjektledelsen a fa
alle berorte parter pa banen sa tidlig
som mulig i prosessen, og dette
motet var sentralt i den sammen-

MILj0CATE BATNFjORDS0RA - TORGET
Da arbeidet med miljogata vart
avslutta 1 fjor stod det att a setje
krona pa verket, nemleg opprusting

av torget.

Noko av det som er spesielt med
Batnfjordsora er at bussrutene tek av fra
riksvegen og koyrer ein kommunal veg
gjennom sentrum. Statens vegvesen har
eit vesentleg ansvar for tilrettelegging av
haldeplassar for gjennomgaande hus
sar. Opprusting av busshaldeplassen
vart derfor med som ein del av prosjek
tet. Torget, som skulle vere storstua pa
staden, vart dermed liggjande att med
darlegare standard enn storparten av
vegsystemet omkring. I hove til trafikan-
tane ville dermed riksvegen framsta som
ein falsk fasade, og ein tur innom torget
ville vere ein nedtur.

Det er viktig a ha klart for seg at det

te er eit proveprosjekt der Batnfjordsora
er eitt av fem rundt om i landet med for-

skjellig trafikkmengde, klima m.v. Eit av
hovudforemala med proveprosjekta er a
undersokje verknaden av tiltaka i vid for-

stand, fra endring i fartsniva til talet pa

innslag pa kassaapparata. For a fa
resultat sa snart som rad er det nodven-

dig a fullfore aniegget heilt ut.
Eit felles trekk ved stader pa storleik

med Batnfjordsora er at det er lite folk i
sentrum. Stort sett kan ein ikkje vente a
finne eit yrande folkeliv. Det var derfor
lite meining i a byggje ein tradisjonell
paviljong til bruk ved festlege hove, og
som ville vere ubrukt 99 % av tida.

Oppgava vart i staden a lage eit torg
eller moteplass som skulle kunne bru-

kast ved ymse arrangement, men som i

tillegg skulle vere interes-

sant a opphalde seg pa sjolv
om det ikkje var noko spesi
elt som gjekk fore seg.

For a fa til dette er det

bygd eit amfi til a sitje i. Midt
i mot amfiet er ei plattform
eller scene. For a skape

spennande kulissar rundt
scenen kontakta vi Arne

Nost (som ogsa stod bak
skulpturen mot riksvegen).
Det forte til eit samarbeid

med Norlands Granitindustri

AS pa Eide. Resultatet av dette samar-
beidet kan no studerast i marka. Mellom

scena og amfiet er ei vassflate med ein
hellelagt sti tvers over. Som eit eksperi-
ment vil det verte forsokt a la vatnet fry-
se til is som kan nyttast som skeisebane

for mindre barn i omradet.

Fra for var det ein god del planter pa
torget som hadde blitt store og fine.
Mest mogleg av desse skal nyttast om
att. Torget vil pa den maten framsta som
relativt etablert nar det gjeld gront fra
forste dag. Alf Idar Smage

28
29



NYTT FRA MASKINAVDELINCA!
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Ny Volvo F.12 lastebil med hovelblad. Bilen er utstyrt med
et finsk lastebilmontert hovelblad med hurtigkobling, samt
hydraulikk for saltspreder. Den bar 6g vekselplan, dvs. en
kan veksle mellom stein/grusplan og saltspreder. For

broytesesongen 94/95 er bilen plassert i T-6, Romsdalen,
men til varen haper maskinavdellnga dette skal bli en
«poputer» bil til aniegg, med og uten henger.

r  -i; , rf;- ■'

Etter patrykk fra laboratoriet og anieggsavdelingar bar
maskinavdellnga kjopt en 700 kg reverserbar platevibrator
av merket Dynapac, type L.G,700. Denne er godt egnet til
breddeutvidelse av veg, storre stikkrenner, landkar for
bruer m.m, L.G.700 klarer a komprimere opptil 50 cm lag-
tykkelse.

Maskinavdellnga bar anskaffet en brukt mobilkran, fabri-
kat: TADANO - T.R.23E.
Dette er en 23-tonns terrenggaende mobilkran.
Max. loftekapasitet pa stottelabber (75 %): 23 000 kg
Max. loftekapasitet pa bjulstasjoner over front: 12 000 kg
Max. loftekapasitet pa transport over front: 8 500 kg
Krana skal brakes til bru/ferjekaibygging, men 6g til andre
oppdrag. Kranforer med lang allsidig praksis er engasjert i
to ar fra 1. november 1994.

Otiar Brudeseth
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RASHAUSTEN 1994
Denne hausten har det vore fleire ras enn pa mange ar.
Skadane bade pa vegbane og rastryggingstiltaka (kjegler,
ledevollar og overbygg) er relativt store. Rastryggings
tiltaka har i grove trekk virka som planlagt - men fleire har
fatt store skadar. Vi ma derfor leggje erfaringane vi no har
fM til grunn nar nye rastryggingstiltak skal gjennomforast.

Dei storste skadane er:

Vedlikehaldsomride T-8

Fylkesveg 191 Eikesdalsvegen
Fleire storre og mindre ras t
kr 800 000,- - 1 000 000,-.

ein samla kostnad pa

Riksveg 660 Vistdalsheia
Utgraving/erosjon til ein kostnad pa kr 150-200 000,-.

Vedlikehaldsomrade T-6

Riksveg 63 Trollstigen
Rasgjerda ved Stigfossen vart oydelagt.

Vedlikehaldsomrade T-2

Riksveg 655 mellom 0ye og Urke
11 storre og mindre ras forte til store skadar pa vegbane
og ledevollar. Samla kostnad om lag kr 800 000,-.

Riksveg 1 Bjorkedalen
Ca. 800 m^ skredmasse ma fjernast fra overbygget pa
Breidefonna.

Fylkesveg 40 Dalsfjorden
Opprydding etter fleire mindre ras, utgravingar etc. til kost
nad pa ca. kr 100 000,-.

Fylkesveg 41 Leira-Viddal
Oppryddingsarbeidet kjem pa ca. kr 70 000,-.

Fylkesveg 65 Festoy-Standal
Det er omfattande skadar pa tryggingstiltaka pa
Langeneset og Seljesvora. Arbeidet med utbetringane er
godt i gang. Vi har her hatt ein representant fra NGI til a
vurdere omfanget av utbetringsarbeidet. Kostnadene vert
ca. kr 400-500 000,-

Riksveg 651 Austefjorden
Fredag 11. november vart vegen stengt av eit 50 m breitt
steinras ved Lovikneset. Vegen vart opna ut pa dagen,

men det er skadar pa muren pa nedsida av riksvegen.
Tirsdag 15. november kom det ned ei 15-20 m^ stor fjell-
blokk ved Hjartaberget. Desse nedfalla ligg ikkje pa den
strekninga det er planlagt tunnel.

Sidan rasa gjekk har vi hatt arbeid i gang med oppryd-
ding/reparasjon. Vi reknar med a utfore det meste av
arbeidet i haust. Grunna sno/rasfare ma truleg noko av
arbeidet vente til vdren.

Ivar Hoi



ULLASUNDSBRUA MA RIVES:

NY BRU11996?

^t. Ullasundsbrua er si mye ska-
diet at den mi rives. Ny bru kan

bli ferdig tidligst i 1996.
Foto: Tore Wits0

Ullasundsbrua er den ferste store

kystbrua som ma rives som folge av
skader.

Det bar v^rt skrevet en del 1 dette

bladet cm rust pa armeringa i kyst-
bruer eg reparasjon av disse bruene.
Ullasundsbrua, som er 275 m og som

forbinder Haramsoya og Flemsoya i
Haram kommune, er imidlertid den
forste store brua som ma rives som
folge av skader. Skadetypen og ska-
deomfanget er av en silk karakter at
brua simpelthen ikke lar seg reparere
pa en tilfredsstillende mate. S^rlig er
b^rebjelkene og soylene sterkt ska-
det. Pa bjelkene er f.eks. det neder-
ste armeringslaget belt borte.

Fundamentene som en ser pa bil-

det, er ogsa en del skadet, men ikke
mer enn at de iar seg reparere. En tar
derfor sikte pa a rive brua ned til fun
damentene og bygge ny bru pa disse.
Fiskarlagene bar krevd at ny bru byg-
ges i samme boyde som for.

Skadene er kommet sapass langt
at ny bru bor bygges i 1995. Allerede
na er det innfort envegskjoring pa
brua og kjorebanen er innsnevret
over de mest skadede bjelkene.
Akseltrykket er ogsa begrenset. Nar
brua rives ma det innfores ferjedrift,
noe som lokalsamfunnet bar satt seg

sterkt imot, da de to oysamfunnene
sosialt fungerer samlet. Dette er vel
noksa naturlig. Ingen onsker a bli satt
tilbake i tid.

Kommunen onsker derfor at ny

bru bygges ved siden av den gamie,
og pa nye fundament. En kan da ven-

Skadetypen og skadeomfanget er av
en slik karakter at brua ikke lar seg
reparere pa en tilfredsstillende mite.
Foto: Tore Witso

te med a rive brua til ny bru er bygget,
men ny bru ma da bygges lavere og
kortere om det skal vaere okonomisk
forsvarlig. Dersom fiskarlagene gar
med pa at det kan bygges lavere bru,
vil vegkontoret ta saken opp igjen.
Saken er i det bele noksa innflokt og
tiden gar.

Finansiering er ogsa komplisert da
brua ligger pa fylkesveg. Det ma i stor
grad bentes penger fra det ordinaere
fylkesvegbudsjettet, og det vil neppe
vaere mulig med byggestart for 1996.
Dette er for lenge a vente da skadeut-
viklinga gar raskt, og def ma derfor
etabieres ferjedrift for de tyngste biie-
ne for den tid.

Hvorfor bar en disse skadene pa

bruene som ble bygd i 1970-arene?
Den alminnelige oppfatning var at
armert betong stod til evig tid. Det var
omtrent utenkelig at armeringa kunne
ruste, den var jo beskyttet av betong.
Det var derfor tiliatt a bygge slanke
konstruksjoner med liten armeringso-
verdekning. I ettertid bar det vist seg
at f.eks. salt bar evnen til a trenge inn
i  betongen og dermed starte arme-
ringskorrosjon. I dag bygges betong-
konstruksjonene med storre arme-
ringsoverdekning og tettere betong.
Likevel ma en erkjenne at betong,
likedan som stal trenger fortlopende
vedlikebold.

Tore Witso
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27. februar 1995

8. mars 1995

2. april 1995

12. april 1995
22. april 1995

<»iniiiiwBflai»i<ii
Sigurd Flaa, kokk/arbeidstakar pelebat
0dd Karsten Hanset, spesialarbeidar
Svein Kvisvik, laerling
Elsa Ronning, reinhaldsbetjent
Bjorn Tore Wisnes, laerling

Sivert Johan Baevre, Baeverfjord
Kjell Dahle, Molde
Bodll Frostad, Molde
Arne Harnes, Molde

Leif KIrkeland, MIdsund
Kare Lisllen, VIkebukt
Arvid Midtbo, Rovde
Ellas Raestad, MIdsund
Ragnar Samuelsen, Andalsnes
Amund Sylte, Surnadal
Lars Ukkelberg, Malmefjorden
Leif G. Void, Mandalen

Aslaug Aurvaglid, reinhaldsbetjent
Ragnar Evensen, avdelingsingenior
Bjorn Hofsli, avdelingsingenior
Siw Elisabeth Meek, fullmektig

Lars Kjetil Moen, laerling
Arnt Johnny Norland, mekanikar
Erik Nerii, avdelingsingenior
Arnt Edmund Gfstad, kontrolllngenlor
Borge Sylte, overlngenior
Viktor Torsen, mekanikar

Mona Vestnes, fullmektig

Statens vegvesen
More og Romsdal

liAi
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Hjem GULL
"T";—r\ ' * XEtter nitidige kartstudier og med et par treningslep i bema

satte en handfull o-lepere fra Statens vegvesen More og
Romsdal nesa mot 0stlandet og vegmesterskapet i oriente-
ring den 10. og 11. September. Som arets arrangor og vert-
skap sto bedriftsidrettslaget ved Vegvesenet i Hedmark

fI

r ,! i '*^*iErik inn flheii<~^
•  . 20. plass isin klasse. M

Helmet'nan knipset iJint .■
driv inn pi en av posiene.

For a spare pa reiseutgiftene hadde
Vegdirektoratet satt opp buss fra
Fornebu og Oslo, noe gjengen fra
More og Romsdal dro nytte av. Sa
bar det oppover E6 til Hedmarken,
med n^rmere bestemt Flamar som
endellg stoppested.

Stemnlngen 1 den fullpakkede
bussen var enten left eller nerves, alt
deflnert etter hvor slkker en sjol var
med broken av kart og kompass. Det
er fa idretter som kan vise til llgnende
spredning nar gjelder aldersniva,
bredde og avslappa forhold til utstyr
enn nettopp orienterlng. En kan jo
undres fiva som driver en, at en drar
halve Norge for a lope geeern etter
noen rode hvite skjermer 1 skauen en
times tid, kanskje ma en foreta kles-
skifte 1 det fri og attpatll foregar
dusjinga via vatklut-metoden - jam-
men kan en si at o-lopere er de slste
amatorer.

Skiltene med skrlfta "Flamar» kom
stadig tettere, og plutselig begynner
o-loperne 1 bussen a interessere seg
for noe pa venstre side. Ut fra for-
handssendte kart kunne vl spore at
det var arets lopsterreng. - Det blel
plutselig ei stille stund, bade for etter-
tanke og lose mager.

Samlingsplassen for det individu-
elle o-lopet i vegmesterskapet var
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lagt til vegstasjonen pa Uthus.
Gjengen fra More og Romsdal talte 1
alt 6 lopere, noe som tyder pa 500%
okning fra forrlge ar! Attpatil kunne
det og sklmtes to kvinnelige lopere i
flokken, noe som var nytt for aret.

Hver og en fant sin starttid og sltt
startkort, foretok noen intense spurter
til oppvarming for det bar til skogs -
ut 1 det ukjente....

Det matte altsa ei dame til for a
have 1 land More og Romsdal sltt for-
ste gull 1 vegmesterskapet 1 oriente
rlng. Enkelte av ess har lopt oriente
rlng for, men de som vlrkelig ma
berommes er vare tre 0-VM debutan-
ter; Ell, Andre og Ole, - de fortjener
all mulig honnor for sin Innsatsll

Med et o-lop og en bankett 1 beina
var det klart for stafett pa sondag.
Lopsstedet var lagt til Hedmarks-
toppen folkehoyskole. Ut fra kartet
kunne vl lese at terrenget var mer
lettlopt og stlfylt enn lopet dagen 1 for-
veien.

Blant jentene i More og Romsdal
var laget klart; Eli pa forste og Anne-
Trine pa andre og siste etappe. Nar
det gjaldt herrene var det avgjort pa
forhand at det skulle v^re ameri-
kansk uttagning utfra lordagens lop.
Herrelagets tre etapper blel fordelt 1
folgende rekkefolge; Kjell, Ole og

Andre. Erik flkk lope mlx-klasse sam-
men med to damer....

Starten skulle veere felles for alle
lag, og ved startstreken stllte 22 lag.
Etter en halvtlmes tld i skauen kom
de forste loperne Inn til veksling. Erik
tok en solid revansje med en godt for
ste etappe lop 1 mlx-klasse, og Kjell
var middels fornoyd med sltt lop der
han vekslet som nr. 8, vel 9 min. bak.
1 dameklassen vekslet Eli som nr. 4,
vel 5 min. bak ledende Buskerud.

Ole tok inn noen plasser og veks
let som nr. 5 pa 2. etappe, mens det 1
dameklassen begynte a bll spanning.
De 5 minuttene som Buskerud ledet
ved veksling, var ved forvarsling 800
m fra mal knepet inn til 1 1/2 min.
Opp som troll av eske dukket Anne
Trine opp som forstekvlnne ved siste

post - og dermed slkret More og
Romsdal gull 1 damestafetten.

1 herreklassen blel det ogsa dra-
matlkk, da det vlste seg at tre av lage-
ne hadde kllppet pa fell post og der
med var dlskvalifisert. Dette okte
sjansene for at kara fra More og
Romsdal skulle fa med seg el bronse-
medalje hjem. Flapet var stort, men
desverre kom Andre 1 1/2 min. for
selnt til 3. plassen.

Alt 1 alt ett godt gjennomfort arran
gement. More og Romsdal-gjengen
gjorde sltt beste, - det holdt til to gull.
Til neste ar i Aust-Agder skal vl bll
enda flere og bedre...

Anne Trine Hoe!

Overst: Ole Bjerke, Andre Moltubakk (bak), Anne Trine Hoe! (t.v.), Erik Nerii, Kjell Stensa og Eli
Grue forsvarte More og Romsdais sere med glans. Det bie to gulll
Nederst: Andre Moltubakk lop inn til 11. glass.

Klasse K1 Kvinner 17-34 ar - 3,5 km - 8 delt.
1. Anne Trine Hoel M&R 37.26
2. Jove Heimdal Buskerud 37.55
3. Helen L. Taugbdl Rogaland 49.06
4. Eli Grue M&R 51.41

Klasse Ml Mann 17-34 ar - 5,5 km -13 delt.
1. Jon Holstad Vegdirektoratet 34.27
2. Ole Andre Helgaas Troms 35.43
3. Hakon Haversen Akershus 37.57
11. Andre Moltubakk M&R 1.35.56

Klasse M2 Menn 35-44 ir - 4,5 km - 21 delt.
1. IngarHals Troms 33.37
2. Endre Hallan Akershus 34.22
3. Per Morten Lund Oppland 34.56
10. Kjell StensS M&R 47.12
16. Ole Bjerke M&R 57.49

Klasse M3 Menn 45-54 Sr - 3,5 km - 23 delt.
1. Magne Eidem Sor-Trondelag 34.14

2. Willy Hansen
3. Anders Svarstad
20. Erik Nerii

Finnmark 35.19
Sogn og Fjordane 35.36
M&R 1.30.56

RESULTATER FRA STAFETTEN;
Klasse D - 2,5 km - 5 lag
1. More og Romsdal (Grue og Hoei)
2. Buskerud
3. Vegdirektoratet

Klasse HI t.o.m. 44 - 3,5 km -11 lag
1. Akershus
2. Vegdirektoratet 1
3. Troms li
4. More og Romsdal

(Stensa, Bjerke, Moltubakk)

Mix 3 - 3,0 km - 4 lag
1. Nord-Trondeiag
2. Vegd./Busk./M&R (Nerii)

40.33

40.52

48.58

1.16.37

1.18.20

1.49.43

1.52.29

1.48.38
1.53.45
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Kvalitet og estetikk
De seinere drs fokusering pS tilstanden i vart
visuelle miljo rundt om i Norges land, har
fort til at kvalitet og estetikk har blitt satt pa
dagsorden i en rekke opprustingstiltak. Nar
det gjelder Statens vegvesen More og

.jt.

MOLDE FERJEKAI

Tilbudet til vare mjuke trafikanter og det visuelle miljeet
ved Molde ferjekal har vaert problembarn siden kaia ble
apnet i 1987.

Fotgjengere og syklister har mattet forsere et smalt for-
tau, med en sterkt trafikkert bilveg pa den ene siden og med
oppstilt ferjeke pa den andre siden. Det visuelle miljeet var
preget av skilter, asfalt og betongkantstein. Foruten miljotil-
taket om at kanten mot sjefronten avgrenses av naturstein,
har Vegvesenet i liten grad bidratt med a felge kommunens
mal om a ha ei «gr0nn linje» gjennom sentrum.

For a bedre pa forholdene rundt miljeet og trafikksik-
kerheten ved ferjekaia, har oppstillingsplassen blitt snev-
ret noe inn for a eke bredden pa det 120 m lange fortauet.
Det er brukt granittstein som kantavgrenser mot oppstil-
lingsplassene. Mot Hamnegata er det satt opp smijerns-
gjerde, av samme type som ellers er i bruk i Molde, for a
unng^ uheldige kryssinger over vegen. Det er videre brukt

belegningsstein under gjerdet og det er aniagt rabatter
som skal plantes til varen.

Er det noe som totalt er stevsugd vekk fra Molde ferje
kal, sa er det vegetasjon og romfolelse. For a bote pa noe
av dette vil det bli plantet svenskeasal i rabattene, med en
dvergrogn og bunndekkende roser som undervegetasjon.
Meningen med denne plantingen er at fortauet skal utvi-
des ytterligere mot riksvegen. Vegen snevres noe inn, det
settes opp granittkantstein, plantebedet utvides til a bli en
sammenhengende rabatt, og det oppnaes en alle-effekt
med treer pa begge sider av vegen.

Miljeopprustningen som har foregM pa Molde ferjekal
inngar i kommunens sentrumsplan. Aniegget har v^rt ute
pa anbud og har kostet rundt 700 000 kroner.

pa dagsorden
Romsdal har ikke vi bare et stort ansvar for

hvordan vegen og dens omgivelser ligger i
landskapet - Vegvesenet har ogsa et spesi-
fikt ansvar for kvalitetssikring av vart visuel
le miljo.

KOPPARNES FERJEKAI

Fiva er det som skjer ved ferjekaia ved Koparnes?
Mange reisende har sikkert stilt seg det samme spersma-
let, nar de ser det begynnende byggverket, eller rettere
skrevet «kunstverket» ved ferjeleiet.

Koparnes ferjekal har ikke vaert av det mest hyggelige
stedet a vente pa neste ferje. Med darlig avgrensning mot
sjefronten, ei stor og udefinert asfaltflate og med en kiosk
som er til liten fryd for eyet, trengte ferjeleiet en opprusting.

Som forste ledd i miljo- og trafikksikkerhetstiltakene
ved ferjekaia, var at det vanlige stalrekkverket langs sje-
fronten ble erstattet med en kant av naturstein. Videre ble

det aniagt ei trafikkoy for a differensiere trafikken, men
ogsa bryte opp den monotone asfaltflaten.

For Vegvesenet sin del har det veert vanlig a sa og
plante med litt busk og trser i trafikkeyer. Det er flott at
Vegvesenet gjor det mere «gr0nt» rundt seg, men kan vi
gjore enda noe mer...?

Med en luftig tanke med et skulpturelt gjerde, samtidig
som det skulle ha en avgrensende funksjon, gikk land-
skapsarkitekten i gang med skisseark og biyant.

Skisseutkastet blei forelagt kara pa vegstasjonen pa
Gurskeya, og de grep ideen fulit og helt. Det skulpturelle
gjerdet som skal forestille bolger som slar mot stranda, er
sa godt som oppe. Det som gjenstar er a avrunde de sta-
ende trestokkene og forme de til «b0lger» og legge rulles-
teiner mot trestokkene for a illustrere strand, for oya saes
til med klovereng og beplantes med tre og busker til
varen.

Mang en reisende har sikkert ristet pa hodet og gjort
seg opp en mening om «kunstverket».

Da har vi i Vegvesenet kommet langt; det at vi tor a
prove og gjere noe utenom det vanlige og at folk gjer seg
opp en mening.

All honner til kara pS Gurskeya vegstasjon som grep
ideen og fikk den realisert!

Anne Trine Hoe!
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VANNRETT 69 Flld LODDRETT 70 Se ill.

1 Se ill. 71 Elv 1 Veerelser 74 Periode (omv.)

8 Skred 72 Underholdning 2 Sentral person 76 Fisken

11 Strekke 73 Forfatter 3 Favoritt 78 Skalldyr
12 Fengsel 75 Hat 4 Guttenavn 80 Gresk bokstav

13 Perloder 77 St0tter 5 Filler 82 Tema

14 Badstue 79 Pikenavn 6 Taler 83 Skra

15 Korresponderte 81 Dikt 7 Banker 86 Selvfornelter

21 Kortmelding 84 1400 8 Tom 87 Tittel

22 Uvaer 85 Plagg 9 Prydplante 89 Parti

27 Ordne 86 Strommaskin 10 Avsats i gruve 90 Nyn. pron.

28 Ytrer 88 Utsmykking 15 Se ill. 94 Grunnstoff

29 Spiser 91 0rsted 16 Mangle 96 Dep.
30 Arbelde 92 Innmark 17 Europeer 97 Skue

31 Pronomen 93 Avkrefta 18 Forener 98 Papegoye

32 Elv 95 Fug! 19 Loper 102 Bib. navn

33 Musling 99 Bevis 20 Fri 103 Vaerelset

35 Sjefer 100 Guttenavn 22 Fugl 105 Mynt
37 Flyselskap 101 Husker 23 Sprengstoff 106 Pikenavn

38 Flellig 104 Krem 24 Profet 107 Tanke

39 Bilde 107 0yboer 25 Hovedveg 109 Idet

40 Gi 108 Paradis 26 Se ill. 110 Sporte
41 Naboer 113 Hovdyr 34 0mt 111 Hovedstad

42 Begynnelse 115 Note 36 Monopol 112 Bulevard

44 Skryt 117 Keiserinne 43 Massen 114 Ta

47 Ikke 119 1 stykker 45 Stedet i orkenen 115 Gjengivelse
48 Byrde 120 Stoffene 46 Haler 116 Hulmal

49 Purke 123 Modellen 48 Tidlig 118 Munn

50 Jomfruer 125 Fane 51 Afrikanere 121 Treslag
52 2440 126 Verdensdel 53 En og annen 122 Pikenavn

55 Noterte 128 Se III. 54 Tittel 124 Nedbor

56 Tirrer 55 Rar 127 Moderne

58 Stenger 57 Behover

60 Fotballklubb 59 Muse

61 Mynt 63 Elv i Amerika

62 Nordmann 65 Raka

64 Elv i Frankrike 67 Kant
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«VEGKRYSS NR. 4-94»

VINNERE BLE:

1. Kjell Stensa, Molde
2. Ase Lien, Innfjorden
3. Bjerg Talberg Runde, Molde

Vi gratulerer vinnerne.
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KRYSSORD av konsulent Terje Haug
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De tre forste riktige losninger premieres
med 2 Flaxlodd.

Losningen legges 1 konvolutt merket Innsender;
«Vegkryss nr. 5/6 - 94» og sendes

Vegkontoret

Fylkeshuset Adresse:
6400 Molde

innen 1. februar 1995. Postnr.: Poststed:
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Rundt om

i fylket

'TUf, &ICC
Den nye Nasbrua pa riks-
veg 64 til Eide ble som

planlagt ferdig tidlig 1 best.

1  lepet av noen ar skjedde

flere tragiske ulykker 1 til-
knytnlng til eller pa den

gamie, smale brua. Pro-
sjektet inkluderte i tillegg til

ny bru, omiegging av
eksistrende veg, bygging

av ny riksveg eg tilsteten-
de veger eg bygging av ny

gang- og sykkelveg.
Anieggskostnadene belep

seg til 4,5 millioner kroner.

4

Vegmesterskapet i presl-

sjonskjorlng ble arrangert I
Forde i host og som vanllg

stilte More og Romsdal
med en fyldig tropp.

Denne gangen ble vl fjerde
beste fylke sammenlagt,
mens Jarle Hoem stod for

den beste individuelle pre-

stasjonen med en tredje
plass i stor lastebll.
Klassen ble for ovrig vun-

net av vestfoldingen Stein

Egil 0degard. Ove
Johansen fikk en 11. plass

I  klassen for hjullastere,

mens Hilmar Stein denne

gangen matte noye seg

med 9. plass I klassen for
veghovler, Lagleder Odd
Harnes sier seg fornoyd

med Innsatsen.

Hvor og eventuelt nar

neste mesterskap gar er i
skrivende stund usikkert.

'Vctmen^

Konkurransen I siste num-

mer av Veg og VIrke var
Ikke av det vanskelige sla-

get. «Frimerke-serien»

hadde hentet sine motiv

fra Trollstigen, Trollveg-
gen, Skalavegen, Kri-
fast. Molde, Volda og fra

Seivika. ■;
Vi bar trukket ut to vin- --

nere. Sylvfest Bell og
Solveig Elk vil fa bver sin bokpremle.

Vi gratulerer.

POSTVetlKETr

Arbeidsmiljoutvalget
er stadig pa farta. Her er
utvalget knipset under
besok og befaring av
Aursundprosjektet. Pa bil-
det kjenner vi igjen Tore
Andersen (t.v), verneleder

Knut

Stokkeland, assisterende
vegsjef Paul Bolset, opp-
synsmann Arnold Hustad,
Else Karin Flisnes og Per
Torbjorn Kalvoy.

En kjoretur pa riksveg 63
gjennom naturskjonne
Eidsdalen er en opplevel-
se uansett arstid. Opp-

levelsene langs den
vakreste delen av «Tbe

Golden Route» tror vi
blir enda storre nar

utbedrings- og forsterk-
ningsarbeidet med mel-
lom annet ny Eide bru
er ferdig. Til sammen

beloper arbeidet, som er
gjort pa parsellen Eide
bru-Oppskredfonna, seg til
34,5 millioner kroner

Statens vegvesen
More og Romsdal


